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1

En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos se encuentran
omitidos -sustituidos por asteriscos (*)- en cumplimiento del Reglamento General de Protección de
Datos (UE) 2016/679.

ACTA - COMISSIÓ INFORMATIVA DE BENESTAR I DRETS SOCIALS, EDUCACIÓ,
CULTURA I ESPORTS

SESSIÓ ORDINÀRIA COMISSIÓ INFORMATIVA DE BENESTAR I DRETS SOCIALS,
EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS DEL DIA 17 DE FEBRER DE 2022

En la Sala a la Sala de Comissions I de l'Antiga Fàbrica de Tabacs (Pati A Segon Pis)
C/Amadeu de Savoia, nº11, de la ciutat de València, sent les nou hores del dia dèsset de febrer de
dos mil vint-i-dos, es reunix en sessió ordinària, la Comissió Informativa de Benestar i Drets
Socials, Educació, Cultura i Esports, amb la assistència dels components d'esta, la Sra. Isabel
Lozano Lázaro, el Sr. Pere Fuset i Tortosa, la Sra. Glòria Tello Company, la Sra. Elisa Valia
Cotanda en substitució de la Sra. Pilar Bernabé García, la Sra. Maite Ibáñez Giménez, la Sra.
Marta Torrado de Castro, que s'absenta en el debat del punt catorze, la Sra. Julia Climent Monzó,
la Sra. Amparo Picó Perís, i el Sr. José Gosálbez Paya, també el Sr. Javier Copoví Carrión en
representació del Grup Ciutadans, i actua com a Secretari José Vicente Ruano Vila.

Oberta la sessió per la Presidència, s’examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia i
s’adopten els següents acords.
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SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER DE 2022 2

1 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
Aprovació, si és el cas, de l’acta de la Sessió anterior de data 20 de gener de 2022.

Pregunta la presidenta si algun membre de la Comissió ha de formular alguna observació a
l'acta de la sessió del dia 20 de gener de 2022, prèviament distribuïda amb la convocatòria. Com
que no hi ha cap observació, queda aprovada d'acord amb el que prescriu l'article 91 del ROF. 

2 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2022-000005-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa denominar el carrer EP Santissima Creu 7,
com "carrer de Carmen de Burgos" (periodista, escriptora i activista dels drets de les dones).

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.

La Sra. Tello explica la justificació dels canvis, cinc a petició d'associacions i cinc per a
nom de dones.

La Sra. Climent pregunta pel punt segon perquè l'associació de veïns Benifaraig sembla
que no tenen clar, segons els han dit, el tram concret d'eixe carrer que canvia de nom.

La Sra. Tello explica que serà un traç de carrer en projecte que encara no té nom, no es
canvia el nom al carrer de Santíssima Creu. Amb referència al punt sis explica el recorregut
judicial d'este tema per a argumentar per què es restituïx el nom, si bé canviant els mèrits que
s'atenen per al nomenament.

VOTACIÓ

La Comissió, per majoria de cinc vots a favor de: Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere
Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company (Compromís), Elisa Valía Cotanda
(Socialista) i Maite Ibáñez Giménez (Socialista), i quatre abstencions de Marta Torrado de Castro
(Popular), Julia Climent Monzó (Popular), Amparo Picó Peris (Ciudadanos) i José Gosalbez Paya
(Vox), ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent dictamen:

ACORD 

"De conformitat amb allò que disposen els articles 172 i 175 del Reglament d'organització,
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de
novembre, s'emet el següent informe:

FETS

1r Per moció de la regidora de Patrimoni i Recursos Culturals de data 15 de gener de 2022,
s’inicia expedient per a denominar el carrer EP Santíssima Creu 7 com carrer de Carmen de
Burgos (periodista, escriptora i activista dels drets de les dones), excel·lent periodista,
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SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER DE 2022 3

corresponsal de guerra, escriptora, viatgera i traductora que va viure en primera persona alguns
dels esdeveniments crucials de la història de l’Espanya d’entre segles de conformitat amb
l’informe del Consell Municipal de la Dona de data 14 de gener de 2016.

2r. Amb data 27 de gener de 2022, a instàncies d’este Servici de Recursos Culturals, es va
emetre informe per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat de la Informació, en
els següents termes:

“PRIMERO.-Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
denominada Carmen de Burgos (periodista, escriptora activista dels drets de les dones). 

SEGUNDO.- Que en la actualidad la vía pública carrer EP Santísima Cruz 7, Distrito
Municipal 17 (Poblats del Nord) Barrio 1 (Benifaraig), no tiene asignada denominación
definitiva”.

3t. La regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, mitjançant decret, i a la vista de
l’informe emés per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat de la Informació,
disposa continuar les actuacions.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, el contempla l'art. 16 del Reglament de concessió d'honors i
distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm. Ajuntament ple el 20 de desembre de
1984, modificat l'11 de febrer de 1994.

SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per Resolució d’Alcaldia núm. 9, de 20 de juny de 2019.

Per allò que s’hi exposa, i amb previ dictamen de la Comissió Informativa de Benestar i
Drets Socials, Educació, Cultura i Esports, s'eleva a la Junta de Govern Local, la següent

ÚNIC. Denominar el carrer EP Santíssima Creu 7, amb la següent llegenda:

“CARRER DE CARMEN DE BURGOS”

(PERIODISTA, ESCRIPTORA I ACTIVISTA DELS DRETS DE LES DONES)"

 

3 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2022-000006-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa denominar el carrer EP Grabador Jordán 1,
com "carrer de Mari Pepa Colomer" (primera pilot de l'aviació espanyola).

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.
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VOTACIÓ

La Comissió, per majoria de huit vots a favor de: Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere
Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company (Compromís), Elisa Valía Cotanda
(Socialista), Maite Ibáñez Giménez (Socialista), Marta Torrado de Castro (Popular), Julia
Climent Monzó (Popular) i Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i una abstenció de José Gosalbez
Paya (Vox), ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent dictamen:

ACORD 

"De conformitat amb allò que disposen els articles 172 i 175 del Reglament d'organització,
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de
novembre, s'emet el següent informe:

FETS

1r Per la Cdad. Propietarios Músico Chapí Manzana I, es presenta sol·licitud per a
denominar el carrer EP Grabador Jordán 1, atès que comporta a confusió, amb els consegüents
problemes i molèsties veïnals.

2n. De conformitat amb l’informe del Consell Municipal de la Dona de data 14 de gener de
2016, es proposa per a denominar el carrer EP Grabador Jordán 1 amb el nom de Mari Pepa
Colomer” (primera pilot de l’aviació espanyola).

3r. Amb data 27 de gener de 2022, a instàncies d’este Servici de Recursos Culturals, es va
emetre informe per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat de la Informació, en
els següents termes:

“PRIMERO.-Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
denominada “Mari Pepa Colomer (primera piloto de la aviación española)".

SEGUNDO.- Que en la actualidad la vía pública carrer EP Grabador Jordán 1, Distrito
Municipal 10 (Quatre Carreres) Barrio 1 (La Fonteta de S. Lluis), no tiene asignada
denominación definitiva”.

4t. La regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, mitjançant decret, i a la vista de
l’informe emés per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat de la Informació,
disposa continuar les actuacions.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, el contempla l'art. 16 del Reglament de concessió d'honors i
distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm. Ajuntament ple el 20 de desembre de
1984, modificat l'11 de febrer de 1994.

SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per Resolució d’Alcaldia núm. 9, de 20 de juny de 2019.
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Per allò que s’hi exposa, i amb previ dictamen de la Comissió Informativa de Benestar i
Drets Socials, Educació, Cultura i Esports, s'eleva a la Junta de Govern Local, la següent

ÚNIC. Denominar el carrer EP Grabador Jordán 1, amb la següent llegenda:

“CARRER DE MARI PEPA COLOMER”

(PRIMERA PILOT DE L’AVIACIÓ ESPANYOLA)

4 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2021-000011-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa denominar la prolongació del carrer de
Coves Pedrereta, com "carrer del reverend Joaquín Sancho Albesa (pare Botella).

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.

VOTACIÓ

La Comissió, per majoria de huit vots a favor de: Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere
Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company (Compromís), Elisa Valía Cotanda
(Socialista), Maite Ibáñez Giménez (Socialista), Marta Torrado de Castro (Popular), Julia
Climent Monzó (Popular) i Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i una abstenció de José Gosalbez
Paya (Vox), ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent dictamen:

ACORD 

"De conformitat amb allò que disposen els articles 172 i 175 del Reglament d'organització,
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de
novembre, s'emet el següent informe:

FETS

1r. Per Juan Manuel Martínez Galera, Josep García Melgares (Alcalde de Benimàmet) i els
escrits de suport d'associacions i entitats, es sol·licita es denomine la prolongació del carrer de
Coves Pedrereta, entre els dos blocs d'edificis del carrer de mestre Alberto Llum 29 i carrer
d’arquitecte Gilabert 13, amb el nom de carrer del reverend Joaquín Sancho Albesa (Pare
Botella), per la importància històrica que va tindre en el barri.

2n. Amb data 27 de gener de 2022, a instàncies d’este Servici de Recursos Culturals, es va
emetre informe per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat de la Informació, en
els següents termes:

“PRIMERO.-Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
denominada "Joaquín Sancho Albesa (padre botella)"
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SEGUNDO.- Que se adjunta plano de situación de la zona con el fin de identificar el
tramo propuesto.”

3r. La regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, mitjançant decret, i a la vista de
l’informe emés per la Secció de Territori del Servici de Societat de la Informació, disposa
continuar les actuacions.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, el contempla l'art. 16 del Reglament de concessió d'honors i
distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm. Ajuntament ple el 20 de desembre de
1984, modificat l'11 de febrer de 1994.

SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per Resolució d’Alcaldia núm. 9, de 20 de juny de 2019.

Per allò que s’hi exposa, i amb previ dictamen de la Comissió Informativa de Benestar i
Drets Socials, Educació, Cultura i Esports, s'eleva a la Junta de Govern Local, la següent

ÚNIC. Denominar la prolongació del carrer de Coves Pedrereta, entre els dos blocs
d'edificis del carrer de mestre Alberto Llum 29 i carrer d’arquitecte Gilabert 13 de la ciutat de
València amb el nom de:

“CARRER DEL REVEREND JOAQUÍN SANCHO ALBESA”

(PARE BOTELLA)

5 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2022-000021-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa denominar el carrer EP Camí Punta al Mar
73 (front), com carrer de "Joan Castaño Caparrós" (investigador del barri de Natzaret).

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.

VOTACIÓ

La Comissió, per majoria de huit vots a favor de: Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere
Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company (Compromís), Elisa Valía Cotanda
(Socialista), Maite Ibáñez Giménez (Socialista), Marta Torrado de Castro (Popular), Julia
Climent Monzó (Popular) i Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i una abstenció de José Gosalbez
Paya (Vox), ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent dictamen:

ACORD 
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"De conformitat amb allò que disposen els articles 172 i 175 del Reglament d'organització,
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de
novembre, s'emet el següent informe:

FETS

1r. Per moció de la regidora de Patrimoni i Recursos Culturals de data 19 de gener de
2022, avalada per les peticions de l’Associació de veïns del barri de Natzaret, s’inicia expedient
per a denominar el carrer EP Camí Punta al Mar 73 (front) com carrer de Joan Castaño Caparros,
pel seu treball d'investigació popular sobre la història de Natzaret.

2n. Posteriorment en data 27 de gener de 2022, i a la vista de la proposta plantejada des del
Servici de Recursos Culturals de si existeix actualment a València alguna via pública amb la
denominació de carrer de Joan Castaño Caparrós i si escau concedir tal denominació al carrer EP
Camí Punta al Mar 73 (front), es va emetre informe per la Secció de Territori del Servici de
Societat de la Informació, en els següents termes:

“PRIMERO.-Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
denominada Juan Castaño Caparrós (investigador del barri de Natzaret).

SEGUNDO.- Que en la actualidad la vía pública carrer EP Cmno Punta al Mar 73
(frente), Distrito Municipal 11 (Poblats Maritims) Barrio 5 (Natzaret), no tiene asignada
denominación definitiva”.

3r. La regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, a la vista de l’informe emés per la
Secció de Territori del Servici de Societat de la Informació, disposa continuar les actuacions.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, el contempla l'art. 16 del Reglament de concessió d'honors i
distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm. Ajuntament ple el 20 de desembre de
1984, modificat l'11 de febrer de 1994.

SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per Resolució d’Alcaldia núm. 9, de 20 de juny de 2019.

Per allò que s’hi exposa, i amb previ dictamen de la Comissió Informativa de Benestar i
Drets Socials, Educació, Cultura i Esports, s'eleva a la Junta de Govern Local, la següent

UNIC. Denominar el carrer EP Camí Punta al Mar 73 (front) amb el nom de:

“CARRER DE JOAN CASTAÑO CAPARRÓS”

(INVESTIGADOR DEL BARRI DE NATZARET)
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6 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2022-000022-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa restituir el nom de la plaça del Professor
López-Ibor en l'actual plaça del Grup Parpalló, en compliment de la sentència nº 135, dictada
pel Jutjat contenciós administratiu nº. Tres de València

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.

VOTACIÓ

La Comissió, per unanimitat, ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent
dictamen:

ACORD 

"HECHOS

1º. Mediante moción de la teniente de alcalde concejala delegada de Patrimonio Cultural y
Recursos Culturales, de fecha 8 de mayo de 2017, se propone cambiar la denominación de las
calles concedidas a las personas que se incluyen en el informe emitido por el Aula d’Història i
Memòria Democràtica de la Universitat de València, en aplicación y cumplimiento de los
principios que promueven y motivan la Ley 52/2007, de 26 de diciembre, entre las que se
encuentra la plaza del Profesor López Ibor.

2º. Por acuerdo de la Junta de Gobierno Local de fecha 26 de mayo de 2017, se aprobó el
cambio de denominación de las calles, entre otras, de la plaza Profesor López Ibor por el nombre
plaza del Grup Parpalló en cumplimiento del artículo 15 de la Ley 52/2007, de 26 de diciembre,
de Memoria Histórica, contando con el asesoramiento de profesores del Departament d’Història
Contemporània de la Universitat de València, que emitieron informe, previo estudio técnico, de
las calles existentes en la ciudad y que incumplen la mencionada ley.

El acuerdo fue publicado en el Boletín Oficial de la Provincia el 23 de junio de 2017, y en
el Diario Oficial de la Generalitat Valenciana el 27 de junio de 2017.

3º.   En fecha 8 de septiembre de 2017 la Junta de Gobierno Local previo informe de la
Asesoría Jurídica Municipal acordó desestimar el recurso interpuesto por el Sr. Alfonso
López-Ibor Aliño, contra el acuerdo de la Junta de Gobierno Local de fecha 26 de mayo de 2017
que resuelve el procedimiento tramitado para el cambio de denominación de la plaza del Profesor
López Ibor en aplicación de la Ley 52/2007, de 26 de diciembre, de Memoria Histórica, dado que
según el informe complementario emitido por el Aula d’Història i Memòria Democràtica de la
Universitat de València, la asignación del nombre de la plaza otorgada al Profesor López Ibor
responde al hecho de considerar su persona como un destacado miembro del partido fascista, en
el cual ostentó destacados cargos dentro de la organización y de la administración de la dictadura,
a la defensa de los principios de la doctrina nacionalcatólica que ejerció en su acción como
‘publicista’ del ‘Glorioso Movimiento Nacional’, y por su acción política desarrollada tanto en el
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ámbito académico como en el de la práctica psiquiátrica, que supuso su identificación plena,
durante el primer franquismo, con el  falangista que surgía de la victoria de laNuevo Estado
guerra.”

4º. En fecha 10 de diciembre de 2021 tiene entrada en el Registro General de la
Corporación la certificación de la sentencia firme nº135/2019 de 17 de abril de 2019 dictada por
el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº Tres de València en el recurso
contencioso-administrativo P.O. nº 432/2017, toda vez que la Sección Primera de la Sala de lo
Contencioso-Administrativo del Tribunal Superior de Justicia de la Comunidad Valenciana
mediante sentencia nº 387 de fecha 1 de septiembre de 2021 y auto de aclaración de fecha 30 de
diciembre de 2021 ha desestimado el recurso de apelación interpuesto por el Ayuntamiento.

5º. La Junta de Gobierno Local de fecha 21 de enero de 2022 de conformidad con el
informe de la Asesoria Jurídica Municipal acuerda quedar enterada de la sentencia nº 135/2019,
de fecha 17 de abril de 2019, dictada por el Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº Tres de
València, estimatoria del recurso contencioso-administrativo PO nº 432/2017 interpuesto por D.
Alfonso López-Ibor Aliño contra acuerdo de la Junta de Gobierno Local de fecha 8 de
septiembre de 2017 por el que se confirma en reposición el que dispone el cambio de
denominación entre otras, de la plaza Profesor López Ibor, por razón de memoria histórica, toda
vez que la Sección Primera de la Sala de lo Contencioso-Administrativo del Tribunal Superior de
Justicia de la Comunidad Valenciana mediante sentencia nº 387 de fecha 1 de septiembre de
2021 y auto de aclaración de fecha 30 de diciembre de 2021 ha desestimado el recurso de
apelación interpuesto por el Ayuntamiento, con imposición de costas al Ayuntamiento en ambas
instancias.

FUNDAMENTOS DE DERECHO

- El artículo 17.2 de la Ley Orgánica del Poder Judicial establece que “Las
Administraciones Públicas, las autoridades y funcionarios, las corporaciones y todas las entidades
públicas y privadas, y los particulares, respetarán y, en su caso, cumplirán las sentencias y las
demás resoluciones judiciales que hayan ganado firmeza o sean ejecutables de acuerdo con las
leyes”.

- Los artículos 103 al 113 del Título IV, capítulo IV de la Ley 29/98 de 13 de julio,
reguladora de la Jurisdicción Contencioso Administrativa (LJCA).

El artículo 104 de la LJCA establece que “Luego que sea firme una sentencia, el Letrado
de Administración de Justicia lo comunicará en el plazo de diez días al órgano que hubiera
realizado la actividad objeto del recurso, a fin de que, recibida la comunicación, la lleve a puro y
debido efecto y practique lo que exija el cumplimiento de las declaraciones contenidas en el fallo,
y en el mismo plazo, indique el órgano responsable del cumplimiento de aquél”

- El artículo 127.1.j) de la Ley 7/85 en la redacción dada por la Ley 57/2003 de 16 de
diciembre, de medidas para la modernización del gobierno local establece entre las atribuciones
de la Junta de Gobierno Local el ejercicio de las acciones judiciales y administrativas en materia
de su competencia.
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Con el acuerdo de la Junta de Gobierno Local de fecha 21 de enero de 2022 y de
conformidad con el informe emitido por la Asesoría Jurídica Municipal se acuerda:

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de derecho y con el dictamen
favorable de la Comisión de Bienestar y Derechos Sociales, Educación, Cultura y Deportes se
propone el siguiente acuerdo: 

Primero .- Restituir el nombre de la plaza Profesor López-Ibor en la actual plaza Grup
Parpalló en cumplimiento de la sentencia nº 135/2019, de fecha 17 de abril de 2019, dictada por
el Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº Tres de València, estimatoria del recurso
contencioso-administrativo PO nº 432/2017 interpuesto por D. Alfonso López-Ibor Aliño contra
acuerdo de la Junta de Gobierno Local de fecha 8 de septiembre de 2017 por el que se confirma
en reposición el que dispone el cambio de denominación entre otras, de la plaza Profesor López
Ibor, por razón de memoria histórica, toda vez que la Sección Primera de la Sala de lo
Contencioso-Administrativo del Tribunal Superior de Justicia de la Comunidad Valenciana
mediante sentencia nº 387 de fecha 1 de septiembre de 2021 y auto de aclaración de fecha 30 de
diciembre de 2021 ha desestimado el recurso de apelación interpuesto por el Ayuntamiento.

Segundo.- Comunicar el contenido del presente acuerdo a la ciudadanía, entidades e
instituciones empadronadas y domiciliadas en la plaza Grup Parpalló, así como a los servicios
municipales, organismos públicos, entidades e instituciones que gestionen servicios y datos
asociados a la identificación y residencia de la ciudadanía que reside en dicha plaza.

Tercero.- Instar a todos los servicios municipales para coordinar las acciones que desde el
Ayuntamiento se hayan de llevar a cabo para iniciar de oficio el cambio de datos en los
procedimientos y facilitar los trámites de las personas y entidades en las que incida este cambio
de denominación, por lo que respecta a las competencias municipales".

7 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2022-000030-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa denominar la plaça EP Vicente Clavel, com
"plaça del Grup Parpalló"

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.

VOTACIÓ

La Comissió, per majoria de huit vots a favor de: Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere
Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company (Compromís), Elisa Valía Cotanda
(Socialista), Maite Ibáñez Giménez (Socialista), Marta Torrado de Castro (Popular), Julia
Climent Monzó (Popular) i Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i una abstenció de José Gosalbez
Paya (Vox), ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent dictamen:

ACORD 
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"De conformitat amb allò que disposen els articles 172 i 175 del Reglament d'organització,
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de
novembre, s'emet el següent informe:

FETS:

1r. Per moció de la regidora de Patrimoni i Recursos Culturals de data 25 de gener de
2022, s’inicia expedient per a denominar la plaça EP Vicente Clavel com plaça del Grup
Parpalló, conseqüència de la restitució del nom de la plaça del Professor López Ibor en l’actual
plaça del Grup Parpalló, en compliment de la sentència núm. 135/2019, de data 17 d’abril de
2019, dictada pel jutjat contenciós administratiu núm. 3 de València, estimatòria del recurs
contenciós administratiu PO núm. 432/2017 interposat pel Sr. Alfonso López-Ibor Aliño contra
l’acord de la Junta de Govern Local de data 8 de setembre de 2017 pel qual es confirma en
reposició el que disposa el canvi de denominació, entre altres, de la plaça del Professor López
Ibor, per raó de memòria històrica, atés que la Secció Primera de la sala contenciosa
administrativa del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana, mitjançant sentència
núm. 387 de data 1 de setembre de 2021 i acte d’aclariment de data 30 de desembre de 2021, ha
desestimat el recurs d’apel·lació interposat per l’Ajuntament.

2n. Posteriorment en data 3 de febrer de 2022, i a la vista de la proposta plantejada des del
Servici de Recursos Culturals denominar la plaça EP Vicente Clavel com plaça del Grup
Parpalló, es va emetre informe per la Secció de Territori del Servici de Societat de la Informació,
en els següents termes:

“PRIMERO.- Que actualmente existe en el callejero de la ciudad una vía pública
denominada GRUP PARPALLÓ”.

SEGUNDO.- Que la citada vía pública se rotuló en sustitución de la plaza del Profesor
López Ibor.

TERCERO.- Que en el Distrito 8 (Patraix) Barrio 4 (Safranar) existe una vía pública
denominada plaça EP VICENTE CLAVEL, que no tiene asignada denominación definitiva”

3r. La regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, a la vista de l’informe emès per la
Secció de Territori del Servici de Societat de la Informació, disposa continuar les actuacions.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, el contempla l'art. 16 del Reglament de concessió d'honors i
distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm. Ajuntament ple el 20 de desembre de
1984, modificat l'11 de febrer de 1994.

SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per Resolució d’Alcaldia núm. 9, de 20 de juny de 2019.

Per allò que s’hi exposa, i amb previ dictamen de la Comissió Informativa de Benestar i
Drets Socials, Educació, Cultura i Esports, s'eleva a la Junta de Govern Local, la següent
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ÚNIC. Denominar la plaça EP Vicente Clavel amb el nom de:

“PLAÇA DEL GRUP PARPALLÓ”

8 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2022-000032-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa denominar el carrer EP guitarrista Tárrega
(paral·lela), com "carrer de Glòria Caballero Ganosa (activista veïnal)"

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.

VOTACIÓ

La Comissió, per majoria de huit vots a favor de: Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere
Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company (Compromís), Elisa Valía Cotanda
(Socialista), Maite Ibáñez Giménez (Socialista), Marta Torrado de Castro (Popular), Julia
Climent Monzó (Popular) i Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i una abstenció de José Gosalbez
Paya (Vox), ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent dictamen:

ACORD 

"De conformitat amb allò que disposen els articles 172 i 175 del Reglament d'organització,
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de
novembre, s'emet el següent informe:

FETS

1r. Per moció de la regidora de Patrimoni i Recursos Culturals de data 31 de gener de
2022, s’inicia expedient per a denominar el carrer EP guitarrista Tárrega (paral·lela) com carrer
de Glòria Caballero Ganosa, activista veïnal del barri de Natzaret.

2n. Posteriorment en data 3 de febrer de 2022, i a la vista de la proposta plantejada des del
Servici de Recursos Culturals de si existeix actualment a València alguna via pública amb la
denominació de carrer de Glòria Caballero Ganosa, i si escau concedir tal denominació al carrer
EP guitarrista Tárrega (paral·lela), es va emetre informe per la Secció de Territori del Servici de
Societat de la Informació, en els següents termes:

“PRIMERO.- Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
denominada “Glòria Caballero Ganosa”.

SEGUNDO.- Que en la actualidad la vía pública carrer EP Guitarrista Tárrega
(Paralela), Distrito Municipal 10 (Quatre Carreres) Barrio 6 (La Punta), no tiene asignada
denominación definitiva.

Se adjunta plano de situación de la citada vía”.
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3r. La regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, a la vista de l’informe emès per la
Secció de Territori del Servici de Societat de la Informació, disposa continuar les actuacions. 

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, el contempla l'art. 16 del Reglament de concessió d'honors i
distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm. Ajuntament ple el 20 de desembre de
1984, modificat l'11 de febrer de 1994.

SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per Resolució d’Alcaldia núm. 9, de 20 de juny de 2019.

Per allò que s’hi exposa, i amb previ dictamen de la Comissió Informativa de Benestar i
Drets Socials, Educació, Cultura i Esports, s'eleva a la Junta de Govern Local, la següent

ÚNIC. Denominar el carrer EP guitarrista Tárrega (Paral·lela) amb el nom de:

“CARRER DE GLÒRIA CABALLERO GANOSA”

(ACTIVISTA VEÏNAL)

9 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2017-000005-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa denominar el carrer EP Barraques de Lluna
D, com "carrer de Francisco Roca Pallardó" (bomber)

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.

VOTACIÓ

La Comissió, per majoria de huit vots a favor de: Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere
Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company (Compromís), Elisa Valía Cotanda
(Socialista), Maite Ibáñez Giménez (Socialista), Marta Torrado de Castro (Popular), Julia
Climent Monzó (Popular) i Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i una abstenció de José Gosalbez
Paya (Vox), ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent dictamen:

ACORD 

"De conformitat amb el que es disposa en els articles 172 i 175 del Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret
2568/1986, de 28 de novembre, s'emet el següent informe:

FETS
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1º. Per Adan Fernández i Roca i Aaron Cano Montaner Titular de l'Àrea de Protecció
Ciutadana, es presenta sol·licitud per a denominar una via pública de la ciutat de València amb el
nom de “Francisco Roca Pallardó” bomber valencià que va participar en l'extinció de l'incendi de
1936 ocorregut en la catedral, la basílica i palau arquebisbal, salvant objectes emblemàtics i de
gran valor, així com a cinc companys.

2º. Posteriorment en data 27 de gener de 2022, i a la vista de la proposta plantejada des del
Servici de Recursos Culturals de si existeix actualment a València alguna via pública amb la
denominació de “Francisco Roca Pallardó (Bomber)”, i si escau concedir la citada denominació
al carrer EP Barraques de Lluna D es va emetre informe per la Secció de Població i Territori del
Servici de Societat de la Informació, en els següents termes:

“PRIMERO.-Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
denominada "Francisco Roca Pallardó" (Bombero del Ayuntamiento de València).

SEGUNDO.- Que en la actualidad la vía pública carrer EP Sector Barraques de LLuna D,
Distrito Municipal 16 (Benicalap) Barrio 1 (Benicalap), no tiene asignada denominación
definitiva”.

3º. La regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, mitjançant decret, i a la vista de
l’informe emès per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat de la Informació,
disposa continuar les actuacions.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, ve contemplat en l'art. 16 del Reglament de concessió
d'honors i distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm. Ajuntament ple el 20 de
desembre de 1984, modificat l'11 de febrer de 1994.

SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per Resolució d'Alcaldia núm. 9, de 20 de juny de 2019.

Per l'exposat, i previ dictamen de la Comissió Informativa de  Benestar i Drets Socials,
Educació, Cultura i Esports, s'eleva a la Junta de Govern Local, la següent

ÚNIC. Denominar el carrer EP Barraques de Lluna D, amb la següent llegenda:

“CARRER DE FRANCISCO ROCA PALLARDÓ”

(BOMBER)
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10 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2021-000234-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa denominar els carrers EP Barraques de
Lluna A, B i E, com "carrer de Rita Más - La Rulla (republicana, activista)", "carrer de Luisa
Cervera (poeta i lliurepensadora), i "carrer de Gabriela Mistral (Premi Nobel de Literatura
1945) "

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.

VOTACIÓ

La Comissió, per majoria de cinc vots a favor de: Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere
Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company (Compromís), Elisa Valía Cotanda
(Socialista) i Maite Ibáñez Giménez (Socialista), i quatre abstencions de Marta Torrado de Castro
(Popular), Julia Climent Monzó (Popular), Amparo Picó Peris (Ciudadanos) i José Gosalbez Paya
(Vox), ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent dictamen:

ACORD 

"De conformitat amb el que es disposa en els articles 172 i 175 del Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret
2568/1986, de 28 de novembre, s'emet el següent informe:

FETS

1º. Per la Comunidad Valencia Class II Pinedo i de conformitat amb l’informe del Consell
Municipal de la Dona de data 14 de gener de 2016, s’inicia expedient per a denominar els
següents carrers en projecte, atès que comporten a confusió, amb els consegüents problemes i
molèsties veïnals:

Carrer de Rita Más – La Rulla (republicana, activista) per al carrer EP Barraques de Lluna
A.

Carrer de Luisa Cervera (poeta i lliurepensadora) per al carrer EP Barraques de Lluna B.

Carrer de Gabriela Mistral (Premi Nobel de Literatura 1945) per al carrer de Barraques de
Lluna E.

2º. Posteriorment en data 27 de gener de 2022, i a la vista de la proposta plantejada des del
Servici de Recursos Culturals de si existeix actualment a València vies públiques amb les dites
denominacions, i si escau concedir als carrers en projecte que consten en l’expedient, es va
emetre informe per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat de la Informació, en
els següents termes:
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“PRIMERO.- Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
con las siguientes denominaciones:

* “RITA MÁS -LA RULLA” (REPUBLICANA, ACTIVISTA)

* “LUISA CERVERA” (POETA Y LIBREPENSADORA)

* “GABRIELA MISTRAL”(PREMIO NOBEL DE LITERATURA)

SEGUNDO.- Que en la actualidad las vías públicas EP Sector Barraques de LLuna A; EP
Sector Barraques de LLuna B y EP Sector Barraques de LLuna E situadas en el Distrito
Municipal 16 (Benicalap), Barrio 1 (Benicalap), no tienen asignada denominación definitiva”

3º. La regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, mitjançant decret, i a la vista de
l’informe emès per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat de la Informació,
disposa continuar les actuacions.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, ve contemplat en l'art. 16 del Reglament de concessió
d'honors i distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm. Ajuntament ple el 20 de
desembre de 1984, modificat l'11 de febrer de 1994.

SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per Resolució d'Alcaldia núm. 9, de 20 de juny de 2019.

Per l'exposat, i previ dictamen de la Comissió Informativa de Benestar i Drets Socials,
Educació, Cultura i Esports, s'eleva a la Junta de Govern Local, la següent

ÚNIC. Denominar les següents vies públiques de la Ciutat de València:

- el carrer EP Barraques de Lluna A:

“CARRER DE RITA MÁS – LA RULLA”

(REPUBLICANA, ACTIVISTA)

- el carrer EP Barraques de Lluna B:

“CARRER DE LUISA CERVERA”

(POETA I LLIUREPENSADORA)

- el carrer de EP Barraques de Lluna E:

“CARRER DE GABRIELA MISTRAL”
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(PREMI NOBEL DE LITERATURA 1945)

11 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02000-2021-000354-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa denominar la plaça EP Illa Formentera 16
(paral·lela), com "plaça del Perú"

DEBAT

La Sra. Presidenta proposa el debat conjunt dels punts dos a onze.

VOTACIÓ

La Comissió, per majoria de huit vots a favor de: Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere
Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company (Compromís), Elisa Valía Cotanda
(Socialista), Maite Ibáñez Giménez (Socialista), Marta Torrado de Castro (Popular), Julia
Climent Monzó (Popular) i Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i una abstenció de José Gosalbez
Paya (Vox), ha aprovat elevar a la Junta de Govern Local el següent dictamen:

ACORD 

"De conformitat amb el que es disposa en els articles 172 i 175 del Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret
2568/1986, de 28 de novembre, s'emet el següent informe:

FETS

1º. Pel Sr. Torrico Obando, Cónsul General del Perú, es presenta sol·licitud per a
denominar una via pública de la ciutat de València amb el nom de “Perú” amb motiu de la
celebració del bicentenari del país i com a símbol de la confluència que ha marcat la història dels
pobles valencià i peruà.

2º. Posteriorment en data 27 de gener de 2022, i a la vista de la proposta plantejada des del
Servici de Recursos Culturals de si existeix actualment a València alguna via pública amb la
denominació de “Perú”, i si escau concedir la citada denominació a la plaça EP Illa Formentera
16 (paral·lela) es va emetre informe per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat
de la Informació, en els següents termes:

“PRIMERO.-Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
denominada “Perú”.

SEGUNDO.- Que en la actualidad la vía pública Plaça EP Isla Formentera 16
(Paralela).Distrito Municipal Municipal 10 (Quatre Carreres) Barrio 3 (Malilla), no tiene
asignada denominación definitiva”.
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3º. La regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, mitjançant decret, i a la vista de
l’informe emès per la Secció de Població i Territori del Servici de Societat de la Informació,
disposa continuar les actuacions.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, ve contemplat en l'art. 16 del Reglament de concessió
d'honors i distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm. Ajuntament ple el 20 de
desembre de 1984, modificat l'11 de febrer de 1994.

SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per Resolució d’Alcaldia núm. 9, de 20 de juny de 2019.

Per l'exposat, i previ dictamen de la Comissió Informativa de de Benestar i Drets Socials,
Educació, Cultura i Esports, s'eleva a la Junta de Govern Local, la següent

ÚNIC. Denominar la plaça EP Illa Formentera 16 (paral·lela), amb la següent llegenda:

“PLAÇA DEL PERÚ”

12 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000006-00 PROPOSTA NÚM.: 28
ASSUMPTE:
MOCIÓ que presenta el Sr. Juan Manuel Giner Corell, del Grup Municipal Popular, relativa a
"Pla Director de l'antiga muralla islámica de València".

MOCIÓ

"El Sr. Secretari dóna compte de la moció presentada pel Sr. Juan Manuel Giner Corell,
sobre Pla Director de l'antiga muralla islàmica de València, de la qual queda assabentada la
Comissió i que diu literalment:

"Como es sabido, el año pasado se cumplieron mil años del advenimiento al poder de Abd
al-Aziz ibn Ámir, descendiente de Almanzor y fundador de la dinastía de los amiríes en nuestra
ciudad. Su acceso al trono, con tan sólo 15 años de edad, coincidiría en el tiempo con la crisis y
la desintegración del Califato de Córdoba, y la subsiguiente atomización del poder en distintos
reinos de taifas, convirtiéndose Valencia en capital de una de ellas. Bajo su reinado
(1021-1061), Balansiya viviría una etapa de prosperidad y de relativa paz, ordenándose la
edificación de la Almunia -precedente del Palacio del Real- o de una nueva estructura defensiva,
entre otras construcciones, de las que perduran, todavía hoy, diversos restos de mayor o menor
entidad, principalmente en forma de torres y lienzos de muralla.

Mandada edificar para proteger a la ciudad ante eventuales ataques, la muralla islámica
contaba con un total de siete puertas y otras tantas torres semicirculares, destacando por su
solidez y perfección, de acuerdo con la descripción que hace de ella el geógrafo andalusí
Al-Udri y que ha llegado a nuestros días. Ante el incremento de la población y la mayor
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frecuencia de las incursiones enemigas, el recinto amurallado sería ampliado hacia el sur,
añadiéndose nuevos elementos defensivos y reforzándose algunos puntos estratégicos para su
mejor defensa. Unas mejoras que convertirían a Balansiya en una de las plazas mejor protegidas
de toda Al-Andalus, enfrentándose con valentía al asedio del Cid en 1094 y a su caída definitiva,
dos siglos más tarde, a manos de Jaime I el Conquistador.

La muralla islámica sobreviviría en el tiempo a la conquista cristiana de la ciudad y a la
construcción en 1356 de un nuevo anillo defensivo, abriéndose numerosos portales, como el de
la Valldigna, para comunicar ambos recintos. En la actualidad, pueden encontrarse, por
ejemplo, restos de la antigua fortificación en la Plaza del Ángel, la Calle Salinas, la Calle Mare
Vella, la Calle Caballeros, la Galería del Tossal, el Colegio Mayor Rector Peset o en la sede
histórica de la Universidad de Valencia -La Nau-, así como en el interior de numerosos locales
comerciales o embebidos entre medianeras de viviendas, sin contar todos aquellos tramos
localizados arqueológicamente en el subsuelo y que no están visibles actualmente.

Por desgracia, muchos de estos vestigios se encuentran en estos momentos en un deficiente
estado de conservación, careciendo asimismo de una mínima puesta en valor. Esta situación ha
sido denunciada en diversas ocasiones por entidades como el Círculo por la Defensa y Difusión
del Patrimonio Cultural, llevando al Síndic de Greuges a recomendar el pasado 22 de
septiembre a la Conselleria de Educación, Cultura y Deporte y al Ayuntamiento de Valencia
“impulsar, de forma coordinada y dentro de su ámbito de competencias, la adopción de medidas
para mejorar la conservación y la puesta en valor de la muralla islámica, del siglo XI”, así
como “eliminar elementos impropios -como grafitis, capas de pintura plástica, elementos
anclados, cableado, vegetación, etcétera-, consolidar la parte superior de la muralla y colocar
una señalética conveniente que indique la presencia de este elemento patrimonial catalogado
como Bien de Interés Cultural (BIC)”.

Desde hace unos meses, el Ayuntamiento está acometiendo la excavación, restauración y
la puesta en valor del tramo de muralla islámica y del torreón ubicados en la Plaza del Ángel, en
pleno barrio de El Carmen. Con un plazo de ejecución de 15 meses y un presupuesto de 3,4
millones de euros, las citadas obras están financiadas con cargo al Plan Especial de Apoyo a la
Inversión Productiva en Municipios de la Comunidad Valenciana e incluyen la excavación
arqueológica del solar delimitado por la Calle en Borrás, la Calle de la Cruz, la Plaza de los
Navarros y por la Plaza Beneyto y Coll; la limpieza, consolidación y restauración del lienzo y de
la cara exterior de la torre; la recuperación de los elementos pertenecientes a la fortificación
andalusí que se saquen a la luz; así como la construcción de un centro de interpretación para la
divulgación de sus valores patrimoniales.

Este proyecto no comprende, por el contrario, la elaboración de un estudio global y de un
Plan Director del recinto fortificado, como tampoco la señalización de los restantes paños de
muralla que subsisten en otros enclaves de El Carmen, quedando supeditada su recuperación al
desarrollo urbanístico de las unidades de ejecución del Plan Especial de Protección de Ciutat
Vella en las que se ubican y, en el mejor de los casos, a la finalización de las obras actualmente
en curso en la Plaza del Ángel. Tres aspectos, sin los cuales, la citada intervención corre el
riesgo de quedarse en una actuación aislada, perdiéndose igualmente la oportunidad de dotarse
de una perspectiva global y de unos criterios comunes de cara a futuras acciones en el resto de
tramos de muralla dirigidas a su restauración, conservación, promoción y a la mejora de su
entorno urbano más inmediato.
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En primer lugar, Valencia sigue careciendo de un Plan Director de la antigua muralla,
como sí lo tienen otras ciudades españolas como Cáceres, Ávila, Ronda o Granada, en el que se
aborde su protección desde una visión integral y multidisciplinar, y en el que se establezcan las
líneas maestras de actuación para la conservación, recuperación y para la puesta en valor de
este Bien de Interés Cultural. O, dicho de otro modo, en el que se definan, jerarquicen y ordenen
en el tiempo todas las intervenciones a ejecutar en los próximos años en relación con el citado
monumento. Con carácter previo, resulta necesaria la elaboración, a modo de punto de partida,
de un estudio completo de la antigua muralla islámica en el que se determinen todas las
patologías que presenta actualmente y en el que se recopilen y sinteticen todas las
investigaciones realizadas hasta la fecha sobre ella.

Desde el Grupo Municipal Popular, consideramos igualmente fundamental la instalación
de señalética en las inmediaciones de las torres y lienzos de muralla que todavía se conservan en
el centro histórico, a fin de contextualizarlos históricamente y de proporcionar, de una manera
asequible y atractiva, al público en general toda la información necesaria sobre la antigua
muralla islámica, a través de la colocación de tótems, códigos QR, relieves, cambios de textura y
color en el pavimento y/u otros elementos que los identifiquen y pongan en valor. Elementos
todos ellos que permitirían la lectura didáctica de los mismos y que contribuirían, sin lugar a
dudas, a aumentar el conocimiento y el aprecio de la población por este monumento tan
emblemático como desconocido, como medio más eficaz a la hora de asegurar la colaboración
social en su protección y conservación.

Por todo lo anteriormente expuesto, presentamos la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO

ÚNICA – Que por la Delegación de Desarrollo Urbano se elabore, durante el año 2020,
la redacción de un Plan Director de la antigua muralla islámica, con todas las actuaciones
necesarias para la conservación, restauración, difusión y para la mejora de la gestión de este
monumento, con carácter complementario a la rehabilitación, actualmente en curso, del tramo
de la Plaza del Ángel."

DEBAT

La Sra. Gómez indica que tampoc aquesta moció és competència d'aquesta Comissió, sinó
de la Comissió que coneix dels temes culturals, perquè el contingut que en la mateixa es proposa
per al pretés Pla Director de l'antiga muralla islàmica, consistent en la programació de les
actuacions de conservació, restauració, difusió i millora de la gestió d'aquest monument, són
competència del Servici de Patrimoni Històric i Artístic, que a més és la unitat administrativa
que està gestionant les obres de rehabilitació d'aquest.

Indica el Sr. Giner Corell que el seu Grup ha presentat la moció en aquesta Comissió
perquè així es va indicar en el dictamen de la Comissió de Cultura, doncs ve rebotada d'aquesta
Comissió, però repassant aquest dictamen pensa que no és correcte, perquè el Pla Director no és
un instrument de planejament.
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Preguntat sobre aquest tema, el Sr. Secretari confirma que el Pla Director d'un monument
no és un instrument de planejament urbanístic, no figura entre els relacionats amb tal caràcter
en l'article 14 del text refós de la LOTUP i considera que no ostenta tal naturalesa, sinó més
aviat la de document de programació multidisciplinària de les actuacions a realitzar en el
monument. En aquest cas, a més, les previsions de planejament sobre aquest tema ja es contenen
en el Pla Especial de Ciutat Vella, al qual el Pla Director ha d'ajustar-se en tot cas.

VOTACIÓ

Per tot això, la Sra. Gómez proposa, i així s'aprova per unanimitat, que es remeta la moció
per al seu debat i resolució a la Comissió Informativa de Benestar i Drets Socials, Educació,
Cultura i Esports, que és la competent en matèria de patrimoni històric i artístic".

DEBAT

La Sra. Climent explica la vuelta de este moción a esta Comisión, que pasó ya en el mes de
diciembre, pero la primera parte se dijo que iba a la Comisión de Desarrollo y Renovación
Urbana, Vivienda y Movilidad. En el mes de enero fue a la citada comisión la primera parte y allí
se argumenta que no es competencia, pues el Plan Director del monumento no es un instrumento
de planeamiento y debe volver a la Comisión de Bienestar y Derechos Sociales, Educación,
Cultura y Deportes. Querrían llegar a un compromiso de que el Plan Director se llegará a hacer
aunque no pueda ser ahora.

La Sra. Tello demana disculpes als proponents per les anades i vingudes amb la moció.
Quan van veure les raons de la Comissió de Desenvolupament i Renovació Urbana, Habitatge i
Mobilitat, van demanar informe a la seua Cap de Servici de Patrimoni Històric i dona lectura a
este. Conclou l'informe que tot el que Patrimoni Històric podia fer ja està fet i no es pot fer més
en tant no s'excave noves restes.

La Sra. Picó indica que está a favor de la moción, pero pregunta por la errata que hay en la
propuesta de acuerdo donde indica "2020" debe decir "2022".

La Sra. Tello proposa que vagen al PEPRI de Ciutat Vella, pàgines 48 i següents, en les
quals s'aborda este tema i si es detecta alguna cosa que falta que es propose.

La Sra. Climent señala que ya han consultada esa información y que proponen algo más
porque ya han visto esas páginas. Creen que son dos documentos (PEPRI y Plan Director)
complementarios.

La Sra. Tello diu que es pot comprometre a fer el que demana la Sra. Climent en la unitat
d'actuació set de la muralla que és la que depén d'ella, en les quals existixen propietaris privats no
pot comprometre's perquè caldria instar que actuen i això no es farà.

VOTACIÓ 

Se sotmet la Moció a votació i per majoria, s'acorda rebutjar-la per cinc vots en contra de:
Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company
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(Compromís), Elisa Valia Cotanda (Socialista) i Maite Ibáñez Giménez (Socialista), i quatre vots
a favor de Marta Torrado de Castro (Popular), Julia Climent Monzó (Popular), Amparo Picó
Peris (Ciudadanos), i José Gosálbez Paya (Vox). 

13 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000035-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
MOCIÓ que presenten conjuntament el Sr. Fernando Giner Grima i el Sr. Francisco Javier
Copovi Carrión, del Grup Municipal Ciutadans, relativa a "Sobre les cartes de servici de
Benestar Social i integració en la pàgina web valencia.es i errors en la terminologia emprada".

MOCIÓ

"Las cartas de Servicios Sociales son un elemento fundamental para conocer e informar de
los distintos recursos sociales a los que los ciudadanos de nuestra ciudad pueden acceder de
manera universal en función de sus necesidades, siendo muy importante su difusión y publicidad
para conocimiento de todos los ciudadanos y dar el carácter universal que los Servicios Sociales
deben de tener.

Son una información muy importante, están muy bien desarrolladas y además con muy
buen diseño las distintas cartas de servicios sociales publicadas en la página web del
ayuntamiento y felicitamos al personal del servicio o servicios, artífices de este trabajo, además
de presentar una importante batería de servicios para los ciudadanos.

Pero consideramos que dada su importancia y valor informativo quedan poco resaltadas en
el diseño de la página y deberían estar más visibles, y ser más fácil su acceso para poner en valor
dicha información.

https://www.valencia.es/cas/bienestar-social-integracion/calidad-en-los-servicios/-/content/calidad-en-los-servicios-junio-2013-?uid=F5F127C36954B15EC1257B090039E694

Así mismo hemos podido comprobar que en diferentes espacios de la página web se sigue
utilizando el término incorrecto y ofensivo de "discapacitados", para hacer referencia a las
personas con discapacidad.

En el mismo sentido se utiliza en algunos casos solo el término personas con diversidad
funcional incumpliendo con lo establecido en la LEY 9/2018, de 24 de abril, de la Generalitat, de
modificación de la Ley 11/2003, de 10 de abril, sobre el estatuto de las personas con
discapacidad.[2018/4097]

Por todo ello planteamos las siguientes propuestas de acuerdo:

1.- Que se solicite al SERTIC, o servicio municipal encargado de revisar y actualizar la
página web, la modificación y corrección de la terminología inadecuada para referirse a las
personas con discapacidad en la página web del Ayuntamiento ajustándose a la normativa
vigente sobre los derechos de las personas con discapacidad y el correcto uso del lenguaje
inclusivo.
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2.- Que se solicite al SERTIC, o servicio municipal encargado de revisar y actualizar la
página web, la posibilidad de dar más visibilidad, facilitar su acceso y resaltar las cartas de
servicios sociales en la web del ayuntamiento de València.

3.- Que se estudie por parte del servicio de Bienestar Social e integración la posibilidad de
difundir las cartas de servicios a los ciudadanos de València a través de campañas publicitarias u
otros medios de difusión para darle a los servicios sociales municipales su carácter de atención
universal a los derechos de las personas y su bienestar social". 

DEBAT

El Sr. Copoví explica la moción. Agradece al personal que ha diseñado las cartas de
servicios su trabajo pues están muy bien trabajadas. La pena es que sean poco visibles en la web
del Ayuntamiento. El término "discapacidad", lo siguen empleando y debería desaparecer.

La Sra. Presidenta explica en què consistixen les cartes de serveis de l'Administració. No
tots els continguts de la web poden estar allotjats en l'inici del portal web. Explica la ruta a seguir
en la web per a arribar a ells. Els documents en què apareix la terminologia que es diu són uns
fullets informatius de serveis concrets elaborats en 2010. Es modificaran per a adaptar-los a la
terminologia acceptada hui dia. Assenyala que està a l'espera de rebre proposat per a fer
campanya de difusió massiva dels recursos de Servicis Socials perquè es coneguen per la
ciutadania. Amb el punt tercer està conforme i l'han deixat com està en la seua moció alternativa.
Planteja la següent alternativa en el sentit de la moció:

"1. Continuar el treball de revisió i reestructuració dels documents i el web publicats pel
servei de Benestar Social i Integració per adaptar-los a la llei 3/2019.

2. Fer difusió física de tots eixos documents en tots els CMSS i totes les dependències de la
Delegació de Serveis Socials amb atenció al públic.

3. Que s'estudie per part del servei de Benestar Social i Integració la possibilitat de
difondre les Cartes de Serveis als ciutadans de València a través de campanyes publicitàries o
altres mitjans de difusió per a donar-li als serveis socials municipals el seu carácter d'atenció
universal als drets de les persones i el seu benestar social".

El Sr. Copoví insiste en que la carta se ponga nada más entrar en la sección web de
Bienestar Social porque es una lástima que se no se acceda más fácil.

La Sra. Presidenta canvia el punt segon de la seua proposta alternativa, quedant
l'alternativa de la següent forma:

"1. Continuar el treball de revisió i reestructuració dels documents i el web publicats pel
servei de Benestar Social i Integració per adaptar-los a la llei 3/2019.

2. Que se sol·licite al SERTIC la possibilitat de donar més visibilitat, facilitar el seu accés
i ressaltar les Cartes de Serveis Socials en l'apartat de Benestar Social de la web de l'Ajuntament
de València.
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3. Que s'estudie per part del servei de Benestar Social i Integració la possibilitat de
difondre les Cartes de Serveis als ciutadans de València a través de campanyes publicitàries o
altres mitjans de difusió per a donar-li als serveis socials municipals el seu carácter d'atenció
universal als drets de les persones i el seu benestar social".

VOTACIÓ

Se sotmet la proposta alternativa a votació i per unanimitat s'acorda aprovar-la, decaient la
moció plantejada inicialment.

ACORD 

"1. Continuar el treball de revisió i reestructuració dels documents i el web publicats pel
servei de Benestar Social i Integració per adaptar-los a la llei 3/2019.

2. Que se sol·licite al SERTIC la possibilitat de donar més visibilitat, facilitar el seu accés i
ressaltar les Cartes de Serveis Socials en l'apartat de Benestar Social de la web de l'Ajuntament
de València.

3. Que s'estudie per part del servei de Benestar Social i Integració la possibilitat de
difondre les Cartes de Serveis als ciutadans de València a través de campanyes publicitàries o
altres mitjans de difusió per a donar-li als serveis socials municipals el seu carácter d'atenció
universal als drets de les persones i el seu benestar social". 

14 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000046-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
MOCIÓ que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, relativa
a "Sobre la tematització dels refugis antiaeris municipals de la Guerra Civil".

MOCIÓ

"La Delegación de Patrimonio Histórico del Ayuntamiento de Valencia ha reformado
distintos espacios de propiedad municipal que, durante la Guerra Civil, se utilizaron como
refugios antiaéreos para guarecerse los residentes de la ciudad durante los ataques aéreos.

Este Grupo Municipal de Ciudadanos ha reconocido dicho trabajo como parte de la
recuperación de la Memoria Democrática para poner en valor la historia de la ciudad en una
etapa en la que, Valencia, fue capital del Gobierno de la II República.

Con el fin de mejorar dichos equipamientos existentes en: el edificio del Ayuntamiento de
Valencia, en la calle Serranos y en el pueblo de Massarrojos, proponemos que los técnicos de la
citada delegación estudien la viabilidad de colocar "Ninots", siguiendo el mismo ejemplo del
refugio antiaéreo de la plaza Tetuán de Castellón.

Los "Ninots" podrían encargarse a Artistas Falleros quienes, no solo son especialistas en el
arte de las Fallas sino que, además, son artistas multidisciplinares, como así lo han demostrado en
base a otros encargos recibidos para parques temáticos o esculturas, como la del busto de Goya
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para los Premios de la Academia de Artes y Ciencias, que reproduce su escultura, obra del
escultor Mariano Benlliure, cuyo original está en el Museo de Bellas Artes de Valencia.

Cabe destacar que, desde nuestro Grupo Municipal de Ciudadanos, hemos consultado esta
propuesta con el Maestro Mayor del Gremio de Artistas Falleros de Valencia a quién le ha
parecido muy positiva, con el fin de fomentar una colaboración establecida entre el
Ayuntamiento de Valencia y el Gremio de Artistas Falleros, dándoles la posibilidad de exponer
sus trabajos en distintos espacios municipales.

Con esta iniciativa se les ayudaría económicamente en mejorar la grave situación
económica originada por la crisis sanitaria, que aún perdura.

La instalación de dichas figuras mejorará la visibilidad de los refugios antiaéreos
municipales de la Guerra Civil y mostraría cómo se guarecían quienes, en aquellos años, los
utilizaron.

Por todo lo expuesto, presentamos las siguientes propuestas de acuerdo:

1. Que los técnicos de la delegación de Patrimonio Histórico estudien encargar al Gremio
de Artistas Falleros de Valencia la realización de "Ninots" con la finalidad de ubicarlos en los
tres refugios antiaéreos, de propiedad municipal, recreando como se guarecían quienes se
refugiaban en dichos espacios.

2. Que una vez se haga el informe, los técnicos de la Concejalía de Patrimonio Histórico,
den cuenta del mismo a esta Comisión.

3. Que en posteriores rehabilitaciones de otros equipamientos de propiedad municipal, en
relación con los refugios antiaéreos, se contemple la colocación de figuras similares con el
mismo objetivo.

4. Que la delegación de Patrimonio Histórico informe a los propietarios de refugios
antiaéreos, públicos o privados existentes en el término municipal de Valencia, la realización de
las correspondientes figuras, por si consideraran oportuno sumarse a está iniciativa.

5. Que este propuesta de acuerdo, en caso de ser aprobada por esta Comisión, se
comunique a la Consellería de Educación con el fin de que valoren la posibilidad de hacer lo
propio en los equipamientos educativos del término municipal de Valencia donde existan
refugios antiaéreos, como es el caso del IES Lluís Vives y del IES El Grao". 

DEBAT

La Sra. Picó explica la moción.

La Sra. Tello explica el treball de recuperació dels refugis antiaeris tractant de respectar
l'element tal com estava, de forma molt neutra. Assenyala el problema d'humitat per a posar
"ninots" que no aguantarien eixa condició. Són llocs amb un passat dur per la seua finalitat i per
això han fugit d'introduir elements impropis.
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La Sra. Picó insistix que ja s'està fent a Castelló, amb molt bon acolliment i on compta amb
un suport del sector faller. Demana que almenys l'informen els tècnics.

La Sra. Tello indica que ja han contrastat amb els tècnics de Patrimoni Històric i amb
experts de fora de l'Ajuntament i no el veuen.

VOTACIÓ 

Se sotmet la Moció  a votació i per majoria, s'acorda rebutjar-la per cinc vots en contra de:
Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company
(Compromís), Elisa Valia Cotanda (Socialista) i Maite Ibáñez Giménez (Socialista), i tres vots a
favor de Julia Climent Monzó (Popular), Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i  José Gosálbez Paya
(Vox).

15 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
MOCIÓ que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox, relativa a
"Sobre senyalització i conservació de làpides, inscripcions o xicotets monuments".

MOCIÓ

"Asunto: Declarar las inscripciones o pequeños monumentos del antiguo foro romano
Bienes de interés cultural.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

La ciudad de Valencia fue fundada en 138 a.c por el cónsul romano Décimo Junio Bruto
Galaico como entrega y regalo a sus tropas en "honesta misio "/ licenciados con honor por las
campañas lusitanas.

Muchas son las transformaciones que ha sufrido la ciudad desde entonces pero no obstante
aún nos quedan vestigios como la configuración regular de la misma (Cuitat Vella ) así como
pequeños tesoros en nuestra opinión y que en muchas ocasiones pasan desapercibidos al ojo del
viandante .

Así las lápidas, inscripciones o pequeños monumentos unos ubicados en el antiguo foro
romano (actual plaza de la Virgen ) y otros desperdigados por la ciudad forman parte de nuestra
cultura e identidad. No siempre señalizados y en buen estado de conservación.

Muestra de ello son:

- El Monumento/ templo de Isis situado en el Paseo de la Pechina, a la altura del Complejo
Deportivo Pechina.

- Inscripción romana en calle Vidal, lateral Hotel Inglés.

- Inscripción honorífica romana calle Trinquete de Caballeros.
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- Inscripción funeraria romana calle Barchilla.

- Inscripción votiva romana ubicada en fachada de la Basílica Mare de Déu, así como de
las otras cuatro inscripciones honoríficas romanas contiguas.

Por lo expuesto, el GRUPO MUNICIPAL VOX siempre en defensa de nuestra identidad
cultural, histórica, lingüística, material e inmaterial propone a la Comisión Informativa de
Bienestar y Derechos Sociales, Educación, Cultura y Deportes, para su debate y aprobación si
procede, el siguiente

ACUERDO

Primero: Activar los mecanismos administrativos necesarios para declarar como Bien de
Relevancia Local dentro del inventario general de Patrimonio Cultural Valenciano (No recogidos
hasta fecha 11/2/2022) dichas piezas.

Segundo: Colocación de mamparas protectoras u otras medidas de seguridad al objeto de
conservar el estado satisfactorio de los mismos.

Tercero: Colocación de códigos QR informativos los citados monumentos como ya consta
en la Puerta de Bronce de la Basílica mare de Déu.

Cuarto: Del mismo modo dotar de QR, a la inscripción inspirada en en textos romanos de
Tito Livio ubicada en el suelo de la plaza de la Virgen por don José Esteve Ferriol en los años
70". 

DEBAT

El Sr. Gosálbez explica la moción y facilita las siguientes fotos para incorporar en el acta.
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##ANEXO-1832583##
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##ANEXO-1832585##
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##ANEXO-1832587##
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##ANEXO-1832589##
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##ANEXO-1832591## (-t',:
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La Sra. Tello indica que segons informe dels tècnics que li han fet eixos elements ja tenen la
màxima protecció possible des de la competència municipal en ser BRL i que compta d'eixes
mesures de protecció. Algun fins i tot són BIC, és a dir, màxim nivell de protecció que ve
reconegut per la Conselleria. La inscripció de la plaça de la Verge no és original sinó una rèplica
pel que no té eixe nivell de protecció.

El punt tercer sí que el podria acceptar, però està pendent d'una licitació. Quan estiga la
licitació s'inclourà el sol·licitat en el punt tercer. Proposa la següent alternativa en el sentit de la
moció: "Proceder a la colocación de códigos informativos digitales en los citados monumentos
como ya consta en la Puerta de Bronce de la Basílica mare de Déu, tan pronto esté adjudicado el
contrato de señalítica".

VOTACIÓ

Se sotmet la proposta alternativa a votació i per unanimitat s'acorda aprovar-la, decaient la
moció plantejada inicialment.

ACORD 

"Proceder a la colocación de códigos informativos digitales en los citados monumentos
como ya consta en la Puerta de Bronce de la Basílica mare de Déu, tan pronto esté adjudicado el
contrato de señalítica". 

16 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 14
ASSUMPTE:
MOCIÓ que presenta la Sra. María Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relativa
a "Col·laboració entre els Centres Educatius Municipals i les Escoles de Música".

MOCIÓ

"ASUNTO: Colaboración entre los Centros Educativos Municipales y las Escuelas de
Música

La Coordinadora de Sociedades Musicales Federadas de la ciudad de Valencia
(COSOMUVAL) fue fundada en 1983. En la actualidad la Coordinadora está formada por 27
sociedades que agrupan a un total de 2.500 músicos activos.

Desde 1990 la Coordinadora y el Ayuntamiento tienen un convenio de colaboración, a
través de la Delegación de Cultura, que se renueva anualmente y que recoge una serie de
actividades musicales a desarrollar por las distintas bandas de música de COSOMUVAL a lo
largo de cada año, como son Música al Carrer, Cultura als Pobles o Cultura als Barris, que
incluye conciertos en diferentes pedanías y barrios de la ciudad.

Las sociedades musicales cuentan, a su vez, con Escuelas de Música que desarrollan una
importante tarea educativa dirigida a toda la población de cualquier tipo de edad. Actualmente,
en sus escuelas cuentan con 400 profesionales que forman a 3.400 educandos.
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En base a este potencial, consideramos interesante y oportuno ampliar esta colaboración
entre el Ayuntamiento y la COSOMUVAL, más allá del ámbito estrictamente cultural, al ámbito
educativo.

La educación musical se ha demostrado, a través de distintos proyectos de investigación,
claramente positiva en los niños y niñas ya que favorece su desarrollo cognitivo y su creatividad
y, a su vez, potencia su rendimiento en otras materias curriculares.

Por este motivo, sería muy positivo para el alumnado de los centros educativos de la
ciudad de Valencia, en general, y para los de los centros educativos municipales, en particular,
potenciar la interrelación entre las Escuelas de Música y estos centros. Todo ello, al objeto de
introducir a los alumnos y alumnas de educación infantil y primaria, en el mundo de la música
creando, al mismo tiempo, vínculos y sinergias entre ambos tipos de centros, en el marco del
desarrollo de proyectos didácticos que les inicien en el conocimiento de los distintos sonidos,
géneros e instrumentos musicales.

Por todo ello, la concejala que suscribe formula, en su nombre y en el del Grupo Municipal
Popular, la siguiente:

PROPUESTA DE ACUERDO

Primero. Que el Ayuntamiento de Valencia, a través de la Concejalía de Educación,
acuerde desarrollar una línea de colaboración con la Coordinadora de Sociedades Musicales
COSOMUVAL, para llevar a cabo talleres didácticos en los centros educativos municipales de la
ciudad, al objeto de introducir y sensibilizar al alumnado sobre la importancia de la música y la
educación musical.

Segundo. Que el Ayuntamiento de Valencia acuerde estudiar la inclusión de talleres
didácticos de COSOMUVAL, en la oferta general de Proyectos Educativos que ofrece la
Concejalía de Educación, a los centros educativos de la ciudad". 

DEBAT

La Sra. Climent explica la moción.

La Sra. Ibáñez señala que dentro de la oferta educativa y de los proyectos educativos ya
hay algunos enfocados específicamente a la educación musical. No la aceptarán porque ya llevan
tiempo con esta línea de trabajo y se han reunido con COSOMUVAL para avanzar en estos
proyectos.

La Sra. Climent indica que la idea es impulsar desde esta Comisión esa colaboración y
como al hablarlo con ellos parece que estaba parada se pensó en aprovechar este foro para darle
un impulso.

VOTACIÓ 

Se sotmet la Moció a votació i per majoria, s'acorda rebutjar-la per cinc vots en contra de:
Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company
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(Compromís), Elisa Valia Cotanda (Socialista) i Maite Ibáñez Giménez (Socialista), i tres vots a
favor de Julia Climent Monzó (Popular), Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i José Gosálbez Paya
(Vox). 

17 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 15
ASSUMPTE:
MOCIÓ que presenta la Sra. María Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relativa
a "Declaració com BIC del Monument al Marqués de Campo, amb motiu del 75 aniversari de la
defunció de l'escultor Mariano Benlliure".

MOCIÓ

Asunto: Declaración como BIC del Monumento al Marqués de Campo, con motivo del 75
aniversario del fallecimiento del escultor Mariano Benlliure

En la Plaza de Cánovas del Castillo se erige uno de los conjuntos escultóricos más
imponentes y bellos de la ciudad de Valencia. Se trata del Monumento al Primer Marqués de
Campo, obra del prestigioso artista valenciano Mariano Benlliure. Realizado entre 1885 y 1911,
está dedicado a José Campo Pérez (1814-1889), miembro destacado de la burguesía local y una
de las figuras más decisivas de la Valencia de mediados del siglo XIX. Con tan sólo 29 años,
sería nombrado alcalde de la ciudad por el partido moderado, siendo el iniciador de gran parte de
sus reformas urbanas. No en vano, durante sus años de gobierno, promovería la llegada del
ferrocarril, la instalación del alumbrado de gas, la conducción de las aguas potables o el
adoquinado de las principales calles de Valencia, sentando las bases para el progreso y el
crecimiento económico de la ciudad. Entre sus numerosos logros, se cuentan asimismo la
reforma del Puerto de Valencia, la fundación de la Caja de Ahorros y Monte de Piedad o la
creación de importantes instituciones benéficas como el Asilo del Marqués de Campo, destinado
al asilo y la instrucción de niños huérfanos. Diputado en las Cortes por la provincia de Valencia
durante siete legislaturas consecutivas, en el año 1875 el Rey Alfonso XII le concedería el título
nobiliario de marqués por su contribución a la restauración monárquica, siendo igualmente
designado senador vitalicio.

Recordar al Marqués de Campo es poner en valor la labor de otros grandes munícipes de la
capital del Turia como José Sanchis Bergón (1860-1926), impulsor de la creación de la
Asociación de la Caridad; o Tomás Trénor Azcárraga (1894-1981), responsable de los designios
del Cap i casal en los meses posteriores a la trágica Riada de 1957, sin olvidar a otros muchos
ilustres valencianos sin los cuales difícilmente podríamos entender la Historia urbana de nuestra
ciudad. Es el caso, por ejemplo, de Tomás Trénor y Palavicino (1864-1913), padre del anterior y
promotor, en su condición de presidente del Ateneo Mercantil, de la Exposición Regional
Valenciana de 1909, de la que se convertiría en su máximo valedor. Al igual que el Marqués de
Campo, el Primer Marqués del Turia lograría aunar voluntades entre los distintos estamentos de
la sociedad para acometer el citado proyecto sin necesidad de subir los impuestos a la ciudadanía.
Ambos representarían un punto de inflexión en la ciudad, comprometerían su fortuna personal
para evitar cargar sobre la población el coste económico de estas mejoras y sacarían a Valencia
de su condición de mera capital de provincias, homologándola, de esta manera, con otras grandes
ciudades de nuestra geografía peninsular.
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A la vista de estos y otros muchos méritos, todavía en vida del Marqués de Campo y, en
concreto, en el año 1884, el Ayuntamiento de Valencia encargaría al célebre escultor Mariano
Benlliure, al que le unía una excelente amistad, la realización de un grandioso monumento en su
memoria. Situado en su origen frente a la Casa Consistorial, en la Plaza Emilio Castelar -hoy
Plaza del Ayuntamiento-, en 1933 éste sería trasladado con ocasión de la remodelación de este
enclave, a su emplazamiento actual, en la Gran Vía Marqués del Turia, a la altura de la Plaza de
Cánovas del Castillo. En lo alto de un gran pedestal de piedra se sitúa la estatua, a tamaño
natural, del Marqués de Campo, ataviado con levita y acompañado de su hijo pequeño. El
conjunto escultórico lo completan cuatro figuras alegóricas, igualmente esculpidas en bronce, en
alusión a las empresas más destacadas del político, empresario y filántropo valenciano: el
Ferrocarril, la Navegación, el Gas y la Caridad, representada esta última por una monja con el
rostro de su mujer. Por su parte, la alegoría de la Navegación, un refinado desnudo femenino,
llegaría a obtener la medalla de oro en la Exposición Internacional de Bellas Artes de Múnich de
1894 y, cuatro años antes, en la celebrada en Madrid.

La erección del Monumento al Marqués de Campo sufriría diversas incidencias,
empezando por la muerte del propio aristócrata y mecenas de la obra, inaugurándose finalmente
en el año 1911, tras no pocas dificultades. Desde el Grupo Municipal Popular, creemos que el
citado monumento, una de las obras más representativas de Mariano Benlliure (1862-1947) y una
de las piezas escultóricas más destacadas dentro de nuestra ciudad, reúne, sin lugar a dudas, las
condiciones necesarias en términos de belleza, perfección técnica, singularidad e importancia
dentro de su trayectoria artística, para su declaración como Bien de Interés Cultural (BIC), siendo
éste el mejor homenaje que, como valencianos, le podemos rendir a este hijo ilustre la ciudad
cuando se cumplen precisamente 75 años de su fallecimiento. A modo de precedente, el Consejo
de Gobierno de la Comunidad de Madrid acordaría hace ya una década la declaración de la
estatua ecuestre del general Arsenio Martínez Campos, en el Parque del Retiro, como Bien de
Interés Cultural, con la categoría de Monumento, por el 150 aniversario del nacimiento del
igualmente autor del cercano Monumento a Alfonso XII. 

Por todo lo anteriormente expuesto, presentamos la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO

ÚNICA – Instar a la Conselleria de Educación, Cultura y Deporte a iniciar los trámites para la
declaración del Monumento al Marqués de Campo como Bien de Interés Cultural, con la
categoría de Monumento, con motivo del 75 aniversario del fallecimiento del escultor valenciano
Mariano Benlliure y de conformidad con el artículo 26 y siguientes de la Ley 4/1998, del
Patrimonio Cultural Valenciano.

Fdo. Julia Climent Monzó



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 K

n
7
k 

N
zj

L 
1
h
W

r 
jJ

q
O

 P
fw

N
 G

Y
3
e 

u
K
4
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 25/03/2022 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER DE 2022 43



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 K

n
7
k 

N
zj

L 
1
h
W

r 
jJ

q
O

 P
fw

N
 G

Y
3
e 

u
K
4
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 25/03/2022 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER DE 2022 44



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 K

n
7
k 

N
zj

L 
1
h
W

r 
jJ

q
O

 P
fw

N
 G

Y
3
e 

u
K
4
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 25/03/2022 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER DE 2022 45



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 K

n
7
k 

N
zj

L 
1
h
W

r 
jJ

q
O

 P
fw

N
 G

Y
3
e 

u
K
4
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 25/03/2022 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER DE 2022 46



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 K

n
7
k 

N
zj

L 
1
h
W

r 
jJ

q
O

 P
fw

N
 G

Y
3
e 

u
K
4
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 25/03/2022 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER DE 2022 47

DEBAT

La Sra. Climent explica la moción.
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La Sra. Tello dona compte de l'informe tècnic. L'instrument idoni és ací Bé de Rellevància
Local (BRL), protecció amb la qual ja compta el monument perquè la Gran Via és BRL, màxim
nivell de protecció que pot articular-se des de l'Ajuntament, el BIC passa per la Conselleria i si
esta considera pertinent el BIC, pot tramitar-lo.

La Sra. Picó indica que el seu grup ja va plantejar que es declara any 2022 com a "Any
Benlliure", que va acabar amb una alternativa de fer una sèrie d'activitats de les quals demana
informació, però veure què s'ha plantejat.

La Sra. Tello diu que passarà per escrit la informació, però ja avança algunes actuacions.

El Sr. Gosálbez señala como ha dicho otras veces, pudiendo moverlo directamente en la
Generalitat Valenciana porque el Grupo Popular tiene representación. Lo lógico es moverlo en el
ámbito adecuado.

La Sra. Climent contesta que cree adecuado que sea el propio Ayuntamiento el que lo inste
y tome interés en poner sobre la mesa a Consellería un tema de interés local. Indica que ya sabe
que es BRL pero plantean dar un salto y llevarlo a BIC. El momento y el monumento lo merecen.
Sería un broche de oro al aniversario del artista.

La Sra. Tello insistix que BRL és ja màxima protecció local i no es pot estar insistint.

VOTACIÓ

Se sotmet la Moció a votació i per majoria, s'acorda rebutjar-la per cinc vots en contra de:
Isabel Lozano Lázaro (Compromís), Pere Fuset i Tortosa (Compromís), Glòria Tello Company
(Compromís), Elisa Valia Cotanda (Socialista) i Maite Ibáñez Giménez (Socialista), i tres vots a
favor de Julia Climent Monzó (Popular), Amparo Picó Peris (Ciudadanos), i José Gosálbez Paya
(Vox). 

Les respostes a les preguntes es remeten per PIAE i se li ha facilitat per escrit als regidors i
regidores que han preguntat i a cada Grup Polític.

18 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. Marta Torrado de Castro, del Grup Municipal Popular,
relatives a "Persones sense llar".

PREGUNTA

"En relación con el asunto de referencia, la concejala que suscribe, formula las preguntas
siguientes:

1.¿Es conocedora la concejalía de servicios sociales de la situación en el aparcamiento
subterráneo de la avenida de Tres Cruces a la altura del Hospital General donde se encuentran
personas sin hogar durmiendo en las plazas de aparcamiento para protegerse del frío?
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2.¿Cuándo y cómo tuvieron conocimiento en la concejalía de la situación de estas personas
en este aparcamiento?

3.¿Se les ha ofrecido por parte de los servicios sociales algún tipo de recurso para que
puedan dormir en condiciones dignas?

4.¿Cuántas personas duermen en este aparcamiento subterráneo?

 5.¿Cuántas veces se han desplazado los técnicos municipales a este aparcamiento en el que
habitan personas en situación de vulnerabilidad para ofrecerles los recursos del Ayuntamiento?.
Se solicita informe con las fechas de las visitas y recursos ofrecidos".

RESPOSTA

Sra. Presidenta, regidora delegada de Servicis Socials

"En relació amb les preguntes presentades per la regidora Marta Torrado de Castro del
Grup Municipal Popular a la Comissió de Benestar i Drets Socials, Educació, Cultura i Esports, a
celebrar en sessió de 17 de febrer de 2022, amb l’Assumpte “Persones sense llar”, s’aporten les
respostes següents:

1a: És coneixedora la regidoria de serveis socials de la situació en l'aparcament subterrani
de l'avinguda de Tres Creus a l'altura de l'Hospital General on es troben persones sense llar
dormint en les places d'aparcament per a protegir-se del fred?

Sí.

2a: Quan i com van tindre coneixement en la regidoria de la situació d'estes persones en
este aparcament?

A principis de 2019, mitjançant d'una reclamació.

3a: Se'ls ha oferit per part dels serveis socials algun tipus de recurs perquè puguen dormir
en condicions dignes?

Sí.

4a: Quantes persones dormen en este aparcament subterrani?

L'1 de febrer hi havia en el seu interior sis persones, però només hi havia una dormint. La
resta estava consumint estupefaents.

5a: Quantes vegades s'han desplaçat els tècnics municipals a este aparcament en el qual
habiten persones en situació de vulnerabilitat per a oferir-los els recursos de l'Ajuntament?. Se
sol·licita informe amb les dates de les visites i recursos oferits.

Es té coneixement de l'ocupació per part de persones i de l'accés i ús indegut del pàrquing
d'Avinguda Tres Creus, des de principis de 2019, emetent informe al març de 2019 en el qual
s'indica que després de diverses visites no s'havia arribat a localitzar a cap persona ni estris,
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entenent que, en este moment podien haver-se donat pernoctacions esporàdiques o puntuals a
l'interior del pàrquing.

A la fi del 2020, al novembre i després de nova reclamació es visita en dues ocasions i es
detecta a dues persones en el seu interior, amb problemes de drogoaddicció, a les quals se'ls
informa dels recursos socials (albergs, menjadors, centres baixa exigència…) i sanitaris (Unitat
conductes addictives) als quals poden accedir. Després de l'actuació recullen les seues
pertinences i marxen del lloc, no estant interessats en la informació oferida. També s'observa una
falta de neteja i degradació de l'espai, i restes que indiquen el consum de drogues.

En 2021 es visita el pàrquing en diferents ocasions, així com el jardí al voltant d'este, en els
mesos de febrer i desembre, i la situació detectada és similar a les anteriors: es localitza a
persones en els accessos, se'ls facilita informació dels recursos sociosanitaris i abandonen el lloc
amb les seues pertinences. Igualment no mostren gens d'interés a sol·licitar ajuda o accedir a
algun recurs.

En 2022, amb data 1 de febrer es torna a visitar el pàrquing, localitzant a sis persones, dos
d'elles en l'escala d'accés consumint droga, una persona en el primer pis dormint en un matalàs i
altra que ix caminant del fons de la planta cap a l'exterior. En la segona planta es localitza a
l'interior d'un cotxe abandonat a una parella, que manifesten ser drogodependents. L'oficial de
policia que ens acompanya pren les dades de filiació de tots ells".

19 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000034-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. Francisco Javier Copovi Carrión, del Grup Municipal
Ciutadans, relatives a “Sobre documentació per a prestacions econòmiques individualitzades
d'adaptació personal, ajudes tècniques per a millorar l'autonomia de les persones majors”.

PREGUNTA

"En el artículo 36 de la ordenanza de prestaciones económicas individualizadas se
establece la “Documentación general con autorización de acceso a datos”, en el apartado b) punto
12 indica ; “12. Dependiendo del concepto de ayuda solicitada requerirá de una documentación
específica necesaria para su tramitación que será indicada por el profesional del Centro de
Atención.”

1.- ¿Pueden indicarnos por favor si dentro de esa documentación específica para las
solicitudes PEI de ayudas de apoyo a las personas mayores, Ayudas técnicas de adaptación
personal se solicita una factura proforma o un presupuesto de la empresa suministradora de la
ayuda técnica requerida?

2.- ¿Pueden informarnos por favor si estas empresas suministradoras deben de estar en un
catálogo determinado o son de libre elección por parte de la persona solicitante?
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3.- Entendemos que en ningún caso se concederá una PEI para Ayudas técnicas de
adaptación personal en base a la compra efectuada de la ayuda técnica previa a la solicitud de la
PEI, pese a poder justificar mediante factura a nombre del solicitante dicha compra. ¿Pueden
indicarnos si esto es correcto?".

RESPOSTA

Sra. Presidenta, regidora delegada de Servicis Socials

"En l'article 36 de l'ordenança de prestacions econòmiques individualitzades s'estableix la
“Documentació general amb autorització d'accés a dades”, en l'apartat b) punt 12 indica; “12.
Depenent del concepte d'ajuda sol·licitada requerirà d'una documentació específica necessària per
a la seua tramitació que serà indicada pel professional del Centre d'Atenció.”

 1a:  Les Prestacions econòmiques individualitzades per a la millora de l'autonomia de les
persones majors són ajudes econòmiques destinades a persones majors amb problemes motors o
sensorials, per al seu manteniment en el propi entorn social, incrementant la seua autonomia,
potenciant les seues possibilitats, afavorint les relacions i la integració en la societat. S'articulen a
través de les següents modalitats:

Ajudes tècniques:
adaptació personal
adaptació de la llar
l'adquisició d'útils necessaris per al desenvolupament en la vida ordinària
Adaptació de vehicles de motor

En totes elles se sol·licita un pressupost de l'empresa subministradora.

2a: Ajudes tècniques:

ADAPTACIÓ PERSONAL: es tracta del pagament d'audiòfons. Per a la gestió
d'estes ajudes, la Regidoria de Serveis Socials ha signat un conveni amb el
COL·LEGI D'ÒPTICS OPTOMETRISTES DE LA COMUNITAT VALENCIANA
per a la dispensació de productes audioprotètics, en establiments sanitaris registrats i
un altre amb el COL·LEGI PROFESSIONAL DE TÈCNICS SUPERIORS
SANITARIS DE LA COMUNITAT VALENCIANA per a la dispensació de
productes audioprotètics, en establiments sanitaris registrats. En tots dos col·legis
s'han fixat els preus de les diferents tipologies de productes, i s'ha establit el
procediment del diagnòstic i pagament. Tots els establiments de la ciutat de València
que pertanyen a l'un o l'altre col·legi i que han volgut adherir-se estan en un llistat on
es deriva des dels CMSS, a través del corresponent model. Estos establiments
indiquen en este document el diagnòstic i el pressupost predeterminat, sempre abans
de la compra del producte, la qual no pot ser mai prèvia a la sol·licitud de l'ajuda.
ADAPTACIÓ DE LA LLAR: Lliure elecció per part de la persona de l'empresa
perquè es tracta d'empreses dedicades a la construcció, l’obra de paleta, etc. El
pressupost haurà d'ajustar-se el mòdul econòmic establit en l'ordenança.
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L'ADQUISICIÓ D'ÚTILS necessaris per al desenvolupament en la vida ordinària:
per a esta mena d'ajuda s'està a l'espera de l'aprovació per Junta de Govern Local del
dia 11 de febrer del conveni de col·laboració entre l'Excm. Ajuntament de València i
el molt il·lustre COL·LEGI PROFESSIONAL DE TÈCNICS SUPERIORS
SANITARIS DE LA COMUNITAT VALENCIANA, per a la dispensació de
productes ortoprotètics, en establiments col·legiats. Funcionarà com els convenis
amb col·legis abans explicats.
ADAPTACIÓ DE VEHICLES De MOTOR: Lliure elecció per part de la persona. El
pressupost haurà d'ajustar-se el mòdul econòmic establit en l'ordenança.

3a: És correcte. Les PEI són ajudes per a l'adquisició d'estos productes tenint en compte la
vulnerabilitat de la persona, per la qual cosa es facilita la seua adquisició sense necessitat
d'abonar-los prèviament.

En cas d'haver-ho adquirit ja, s'entén que no existeix la necessitat de l'ajuda, atés que la
persona ja disposa del producte, i així s'estableix en l'Ordenança reguladora".

20 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000034-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. Francisco Javier Copovi Carrión, del Grup Municipal
Ciutadans, relatives a “Sobre les prestacions econòmiques individualitzades d'adaptació
personal, ajudes tècniques per a millorar l'autonomia de les persones majors”.

PREGUNTA

"En la ordenanza municipal de prestaciones económicas individualizadas se recogen en su
artículo 14 las prestaciones económicas individualizadas para la mejora de la autonomía de las
personas mayores, ayudas técnicas y su descripción.En el artículo 16 los requisitos de las
personas solicitantes , y en artículo 24 punto 3 los módulos económicos para las ayudas de apoyo
a las personas mayores de Ayudas técnicas, especificando solo como Adaptaciones personales
(audífonos): hasta 24% del IPREM anual en 12 pagas.

1.- ¿Por favor nos pueden indicar si están incluidas las ayudas técnicas de adaptación
personal para problemas de Baja Visión en personas mayores ?".

RESPOSTA

Sra. Presidenta, regidora delegada de Servicis Socials

"1a: Sí, estan incloses sempre que el cost d'esta ajuda no supere el mòdul màxim establit en
l'Ordenança".
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21 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000034-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. Francisco Javier Copovi Carrión, del Grup Municipal
Ciutadans, relatives a “Sobre el seguiment de les cartes de servici de Benestar Social i
integració”.

PREGUNTA

 "1.- ¿Nos pueden indicar por favor cuando se publicaran los datos actualizados a 31 de
diciembre de 2021   de seguimiento de las cartas de servicios de los centros, oficinas y equipos
de Bienestar Social e integración?

 
https://www.valencia.es/cas/bienestar-social-integracion/calidad-en-los-servicios/-/content/calidad-en-los-servicios-junio-2013-?uid=6F8D20817E5C916DC125811D002B1271
"

RESPOSTA

Sra. Presidenta, regidora delegada de Servicis Socials

"1a: S'actualitza durant el primer trimestre de 2022 i es publica en la web de l'ajuntament
abans del 30 de març de 2022".                                                                                                         
 

22 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000034-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. Francisco Javier Copovi Carrión, del Grup Municipal
Ciutadans, relatives a “Sobre la instal·lació de desfibril·ladors i dispositius anti-ennuegada en
els centres educatius de titularitat municipal”.

PREGUNTA

"1.- ¿Nos pueden informar por favor del estado de los acuerdos aprobados en la comisión
de mayo de 2021 sobre la instalación de desfibriladores y dispositivos anti-atragantamiento en
los centros educativos de titularidad municipal a raíz de la moción presentada por Ciudadanos?".

RESPOSTA

Sra. Ibáñez, regidora delegada d’educació

"1a: Desde el Servicio de Educación se han solicitado informes tanto a la Oficina de
Medicina Laboral como al Servicio de Sanidad del Ayuntamiento sobre la conveniencia de
instalar estos equipos en los centros educativos de titularidad municipal quedando a la espera de
informes concluyentes por parte de ambos Servicios".
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23 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000034-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. Francisco Javier Copovi Carrión, del Grup Municipal
Ciutadans, relatives a “Sobre immigrants indocumentats o en situació irregular”.

PREGUNTA

"1.- ¿Nos pueden indicar por favor los protocolos de actuación desde el CAI para la
asistencia a las personas migrantes en situación irregular en sus necesidades básicas y proceso de
regulación de estas personas?

2.- Uno de sus mayores problemas es el miedo a acercarse a los servicios sociales
municipales por temor a ser denunciados. ¿Pueden indicarnos los protocolos que se siguen para
poder ayudar a estas personas que desgraciadamente sufren grandes problemas, deficiencias y
miedos por su situación?".

RESPOSTA

Sra. Ibáñez, regidora delegada de cooperación al desenvolupament i migració

"1a: ¿Nos pueden indicar por favor los protocolos de actuación desde el CAI para la
asistencia a las personas migrantes en situación irregular en sus necesidades básicas y proceso de
regulación de estas personas?

2a: Uno de sus mayores problemas es el miedo a acercarse a los servicios sociales
municipales por temor a ser denunciados. ¿Pueden indicarnos los protocolos que se siguen para
poder ayudar a estas personas que desgraciadamente sufren grandes problemas, deficiencias y
miedos por su situación?

Respuesta conjunta

El CAI atiende de manera indistinta en sus servicios de atención al público a personas
extranjeras en situación regular e irregular. Esto es algo conocido por el común de las personas
usuarias o potencialmente usuarias y del tejido asociativo vinculado a la inmigración.

No podemos establecer un protocolo para personas en situación irregular porque las
situaciones y necesidades son muy diversas dentro de las personas con dicha
condición.Ciertamente hay Servicios como el de la elaboración de los informes de arraigo que se
prestan exclusivamente a personas en situación irregular porque se elaboran precisamente para
sus solicitudes de regularización, pero en el resto de servicios de atención de personas se pueden
encontrar personas en situación regular e irregular, incluso en el de Primera Acogida. Los
Servicios de información y de orientación jurídica en materia de extranjería son un importante
recurso para personas extranjeras en situación irregular, para las diferentes y tramitaciones de
solicitud para regularización, pero ambos atienden también a personas ya en situación regular y
que solicitan renovaciones de su autorización de residencia, reagrupación familiar o nacionalidad
española, entre otras tramitaciones.En Servicios Sociales también se atiende a personas
extranjeras en situación irregular, no siendo ello un impedimento de accesibilidad".
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24 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox,
relatives a “Actuacions realitzades i persones ateses en el CMSS Sant Marcelino”.

PREGUNTA

"1. ¿Cuántos expedientes se han iniciado en el año 2021?

2. ¿Qué tipo y número de expedientes en cada caso?

3. ¿A cuántas personas se realizó actuación social de primera intervención en dicho
periodo de tiempo?

4. A fecha 7 de febrero ¿Cuántos expedientes hay en trámite?

5. ¿Cuántos expedientes se iniciaron en el año 2020?

6. ¿Qué tipo y número de expedientes se iniciaron en el año 2020?

7. ¿A cuántas personas se realizó actuación social de primera intervención en el año
2020?".

RESPOSTA

Sra. Presidenta, regidora delegada de Servicis Socials

"1a: Quants expedients s'han iniciat l'any 2021?

Un total de 976 expedients oberts durant el període. No obstant això, el nombre total
d'expedients amb el qual es treballa és de 3.939 ja que a la xifra anterior cal sumar 2.963 oberts
amb anterioritat a l’any 2021.

2a: Quin tipus i nombre d'expedients en cada cas?
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    OBERTS ANTERIORMENT OBERTS PERIODE        TOTAL    

  PROGRAMA Núm % Núm % Núm %  

  ATENCIÓ PSICOLÒGICA 0 0,00 2 0,05 2 0,05  

  DEPENDÈNCIA 758 19,24 77 1,95 835 21,20  

  INFORMACIÓN 1.662 42,19 848 21,53 2.510 63,72  

  INSERCIÓ 120 3,05 5 0,13 125 3,17  

  INSERCIÓ - RVI. RENDA
VALENCIANA INCLUSIÓ 199 5,05 13 0,33 212 5,38  

  MENOR 86 2,18 3 0,08 89 2,26  

  PERSONES SENSE LLAR 1 0,03 0 0,00 1 0,03  

  SERV.DOMIICILIARIS -
MENJAR A DOMICILI 14 0,36 0 0,00 14 0,36  

  SERV. DOMICILIARIS - SAD 123 3,12 28 0,71 151 3,83  

  Total 2.963 75,22 976 24,78 3.939 100,00  

3a: A quantes persones es va realitzar actuació social de primera intervenció en
este període de temps?

Es va atendre professionalment 4.446 persones usuàries en total en totes les intervencions.

4a: A data 7 de febrer, Quants expedients hi ha en tràmit?

De l'1 de gener de 2022 al 7 de febrer de 2022 s'ha treballat amb un total de 801
expedients.

5a: Quants expedients es van iniciar l'any 2020?

Un total de 1.193 expedients oberts durant el període. No obstant això, el nombre total
d'expedients amb el qual es treballa és de 3.620 ja que a la xifra anterior cal sumar 2.427 oberts
amb anterioritat a l’any 2020.

6a: Quin tipus i nombre d'expedients es van iniciar l'any 2020?
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    OBERTS  ANTERIORMENT  OBERTS PERIODE      TOTAL     

  PROGRAMA Núm  % Núm  % Núm  %  

  DEPENDÈNCIA 565 15,61 25 0,70 590 16,30  

  INFORMACIÓ 1.476 40,78 1.104 30,50 2.580 71,28  

  INSERCIÓ 96 2,66 2 0,06 98 2,71  

  INSERCIÓ - RVI. RENDA 172 4,76 20 0,56 192 5,31  

  MENOR 55 1,52 7 0,20 62 1,72  

  SERV. DOMICILIARIS –
MENJAR A CASA 0 0,00 30 0,83 30 0,83  

  SERV. DOMICILIARIS - SAD 63 1,75 4 0,12 67 1,86  

  SERV. DOMICILIARIS –
TELEASSISTENCIA 0 0,00 1 0,03 1 0,03  

  Total 2.427 67,05 1.193 32,96 3.620 100,00  

7a: A quantes persones es va realitzar actuació social de primera intervenció l'any 2020?

Es va atendre professionalment 3.915 persones usuàries en total en totes les intervencions.

1a: ¿Cuántos expedientes se han iniciado en el año 2021?

Un total de 976 expedientes abiertos durante el periodo. Sin embargo, el número total de
expedientes con el que se trabaja es de 3.939 ya que a la cifra anterior hay que sumar 2.963
abiertos con anterioridad al año 2021.

 2a:  ¿Qué tipo y número de expedientes en cada caso?
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    ABIERTOS ANTERIORMENTE ABIERTOS PERIODO        TOTAL    

  PROGRAMA Nº % Nº % Nº %  

  ATENCIÓN PSICOLÓGICA 0 0,00 2 0,05 2 0,05  

  DEPENDENCIA 758 19,24 77 1,95 835 21,20  

  INFORMACIÓN 1.662 42,19 848 21,53 2.510 63,72  

  INSERCIÓN 120 3,05 5 0,13 125 3,17  

  INSERCIÓN - RVI. RENTA
VALENCIANA INCLUSIÓN 199 5,05 13 0,33 212 5,38  

  MENOR 86 2,18 3 0,08 89 2,26  

  PERSONAS SIN HOGAR 1 0,03 0 0,00 1 0,03  

  SERV.DOMIICILIARIOS -
MENJAR A DOMICILI 14 0,36 0 0,00 14 0,36  

  SERV. DOMICILIARIOS - SAD 123 3,12 28 0,71 151 3,83  

  Total 2.963 75,22 976 24,78 3.939 100,00  

  3a: ¿A cuántas personas se realizó actuación social de primera intervención en
dicho periodo de tiempo?

  Se atendió profesionalmente a 4.446 personas usuarias en total en todas las
intervenciones

 4a: A fecha 7 de febrero ¿Cuántos expedientes hay en trámite?

Del 1 de enero de 2022 al 7 de febrero de 2022 se ha trabajado con un total de 801
expedientes.

 5a: ¿Cuántos expedientes se iniciaron en el año 2020?

Un total de 1.193 expedientes abiertos durante el periodo. Sin embargo, el número total de
expedientes con el que se trabaja es de 3.620 ya que a la cifra anterior hay que sumar 2.427
abiertos con anterioridad al año 2020.

 6a: ¿Qué tipo y número de expedientes se iniciaron en el año 2020?
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    ABIERTOS ANTERIORMENTE ABIERTOS PERIODO          TOTAL    

  PROGRAMA Nº % Nº % Nº %  

  DEPENDENCIA 565 15,61 25 0,70 590 16,30  

  INFORMACIÓN 1.476 40,78 1.104 30,50 2.580 71,28  

  INSERCIÓN 96 2,66 2 0,06 98 2,71  

  INSERCIÓN - RVI. RENTA 172 4,76 20 0,56 192 5,31  

  MENOR 55 1,52 7 0,20 62 1,72  

  SERV. DOMICILIARIOS –
MENJAR A CASA 0 0,00 30 0,83 30 0,83  

  SERV. DOMICILIARIOS - SAD 63 1,75 4 0,12 67 1,86  

  SERV. DOMICILIARIOS –
TELEASISTENCIA 0 0,00 1 0,03 1 0,03  

  Total 2.427 67,05 1.193 32,96 3.620 100,00  

 7a: ¿A cuántas personas se realizó actuación social de primera intervención en el año
2020?

Se atendió profesionalmente a 3.915 personas usuarias en total en todas las
intervenciones".

25 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox,
relatives a “Actuacions realitzades i persones sense sostre ateses que s'alberguen en el pàrquing
de tres creus”.

PREGUNTA

"1. ¿Cuántas personas sin techo tiene contabilizadas el servicio de bienestar social e
integración que se albergan en el parking de Tres Cruces?

2. ¿Qué actuaciones de inserción social y en que fechas se les realizó desde el 7 de febrero
del 2021 al 7 de febrero del 2022?

3. ¿En qué año y mes tiene registrado el mencionado servicio la primera actuación sobre la
utilización del parking por personas sin techo?

4. ¿Cuántos expedientes y de qué asunto se han abierto en el servicio de bienestar social e
integración y de sanidad en relación al uso de personas sin techo en el citado parking?
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5. ¿Tiene constancia el servicio de otros parkings, dependencias públicas, instalaciones y
edificios municipales, pasajes y lugares de nuestra ciudad en los que habitan el personal sin
techo?

6. Si la respuesta es afirmativa ¿En qué sitios, ubicaciones y direcciones en concreto? ¿qué
número de personas sin techo tiene al menos constancia que usan esos lugares para alojarse?". 

RESPOSTA

Sra. Presidenta, regidora delegada de Servicis Socials

"1a: En l'última visita realitzada el mes de febrer 2022 es va localitzar en el seu interior a
sis persones. Solament una d'elles estava dormint en un matalàs. Una altra ix del pàrquing
caminant en eixe moment, altres dos estaven en l'escala d'accés consumint drogues i altres dues a
l'interior d'un cotxe també consumint.

2a: A la fi del 2020, al novembre i després d'una reclamació, es visita en dues ocasions i es
detecta a dos persones en el seu interior, amb problemes de drogoaddicció, a les quals se'ls
informa dels recursos socials i sanitaris als quals poden accedir (albergs, menjadors, centres baixa
exigència, Unitat Conductes Addictives…) Després de l'actuació recullen les seues pertinences i
marxen del lloc, no estant interessats en la informació oferida. També s'observa una falta de
neteja i degradació de l'espai, i restes que indiquen el consum de drogues.

En 2021 el 22 de febrer es visita el pàrquing així com el jardí al voltant d'este, i la situació
detectada és similar a les anteriors: es localitza a persones en els accessos, se'ls facilita
informació dels recursos sociosanitaris i abandonen el lloc amb les seues pertinences. Igualment
no mostren gens d’interés a sol·licitar ajuda.

Es torna a visitar el 27 de desembre i es localitzen a tres persones en les escales d'accés
consumint drogues, a les quals se'ls indica que han d'eixir per obstaculitzar el pas. Se'ls informa
de recursos socials i sanitaris que pogueren necessitar i abandonen el lloc.

3a: En 2019, s'acudeix en tres ocasions. No es localitza a ningú en dos d'elles, ja que l'ús
indegut no és per a pernoctar sinó per a consumir drogues, romanent les persones en el seu
interior el temps necessari per a este ús.

4a: Un expedient per una reclamació en 2019 en la qual després de la visita realitzada no es
localitza a ningú.

5a: Sí.

6a: Si la resposta és afirmativa En quins llocs, ubicacions i direccions en concret? quin
nombre de persones sense sostre té almenys constància que usen aqueixos llocs per a allotjar-se?

En l'antic mercat d'Abastos, en el llit del Riu i en diferents passatges de la ciutat és habitual
trobar a persones. En qualsevol d'estos emplaçaments el nombre de persones és canviant.
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En l'última visita, en Abastos hi havia quatre persones; en altres ocasions s'havien
localitzat a huit persones. En el llit del riu, es van localitzar el passat dia 1 de febrer a 12
persones.

 1a: En la última visita realizada en el mes de febrero 2022 se localizó en su interior a seis
personas. Solamente una de ellas estaba durmiendo en un colchón. Otra sale caminando del
parking en ese momento. Otras dos estaban en la escalera de acceso consumiendo drogas y otras
dos en el interior de un coche también consumiendo.

 2a: A finales del 2020, en noviembre y tras una reclamación se visita en dos ocasiones y
se detecta a dos personas en su interior, con problemas de drogadicción, a las que se les informa
de los recursos sociales y sanitarios a los que pueden acceder. (albergues, comedores, centros
baja exigencia, Unidad Conductas Adictivas …) Tras la actuación recogen sus pertenencias y se
marchan del lugar, no estando interesados en la información ofrecida.   También se observa una
falta de limpieza y degradación del espacio, y restos que indican el consumo de drogas.

En 2021 el 22 de febrero se visita el parking, así como el jardín alrededor del mismo, en y
la situación detectada es similar a las anteriores: se localiza a dos personas en los accesos, se
les facilita información de los recursos socio-sanitarios y abandonan el lugar con sus
pertenencias. Igualmente no muestran interés alguno en solicitar ayuda.

Se vuelve a visitar el 27 de diciembre y se localizan a tres personas en las escaleras de
acceso consumiendo drogas, a las que se les indica que deben salir por obstaculizar el paso. Se
les informa de recursos sociales y sanitarios que pudieran necesitar y abandonan el lugar. 

3a: En 2019, se acude en tres ocasiones. No se localiza a nadie en dos de ellas, ya que el
uso indebido no es para pernoctar sino para consumir drogas, permaneciendo las personas en
su interior el tiempo necesario para este uso.

 4a: Un expediente por una reclamación en 2019 en la que tras la visita realizada no se
localiza a nadie. 

5a: Si. 

6a: Si la respuesta es afirmativa ¿En qué sitios, ubicaciones y direcciones en concreto?
¿qué número de personas sin techo tiene al menos constancia que usan esos lugares para
alojarse?

En el antiguo mercado de Abastos, en el cauce del Río y en distintos pasajes de la ciudad
es habitual encontrar a personas. En cualquiera de estos emplazamientos el número de personas
es cambiante.

En la última visita en Abastos había cuatro personas en otras ocasiones se habían
localizado a ocho personas. En el cauce del río se localizaron el pasado día 1 de febrero a 12
personas.". 
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26 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox,
relatives a “camps municipals de futbol, rugbi, beisbol i hoquei gestionades directament i
indirectament mitjançant concessió”.

PREGUNTA

"1. ¿Qué campos municipales de futbol, rugby, béisbol y hockey están gestionados
directamente e indirectamente mediante concesión?

2. De los gestionados indirectamente mediante concesión ¿Qué equipo, asociación, razón
social o persona jurídica la tiene actualmente concedida y hasta qué fecha de finalización?

3. ¿Qué concesiones de gestión indirecta de campos de futbol municipal han finalizado su
periodo de adjudicación y están actualmente tramitándose un nuevo pliego o convenio?

4. En este último caso ¿Se han modificado los criterios, condiciones y cláusulas de la
concesión anterior que ahora finaliza y en qué sentido?"

RESPOSTA

Sra. Bernabé, regidora delegada d’esports

"1a: Todas las instalaciones deportivas de fútbol, rugby, béisbol y hockey están
gestionadas de forma directa por el OA FDM de València o con la colaboración de entidades
deportivas sin ánimo de lucro. No existe en la actualidad ninguna IIDD específicas de estas
modalidades gestionadas mediante concesión.

2a: No existen instalaciones gestionadas mediante concesión.

3a: No existen instalaciones gestionadas mediante concesión.

4a: No existen instalaciones gestionadas mediante concesión.".

27 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox,
relatives a “Situació actual dels assentaments a la nostra ciutat i actuacions socials i sanitàries
realitzades en cadascun d'ells”.

PREGUNTA

"1. A fecha 7 de febrero ¿Cuántos asentamientos hay en nuestra ciudad?

2. ¿Dónde se encuentran ubicados?
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3. ¿Cuántas personas y de cuantas nacionalidades constituyen el total de integrantes de
todos los asentamientos actuales?

4. ¿En qué fecha se tiene constancia que se originó cada uno de dichos asentamientos?

5. En cada uno de ellos ¿Qué medidas y actuaciones sanitarias y sociales se han realizado y
en qué fechas durante el cuarto trimestre del 2021?

6. De ellos ¿Cuáles se han reconducido por la intervención municipal realizada? 

7. ¿Dónde estaban ubicados?".

RESPOSTA

Sra. Presidenta, regidora delegada de Servicis Socials

"1a.- No hi ha dades actualitzades a data 7 de febrer. Les últimes dades de què es disposa
corresponen a setembre de 2021.

Durant l'últim trimestre de l'any l'Equip d'Atenció Integral realitza una recollida de dades
mitjançant visites domiciliàries de totes aquelles persones i unitats familiars que resideixen en
habitatge precari, una vegada s'han obtingut aquestes dades facilitades de manera totalment
voluntària, es van bolcant a una base de dades. Enguany s'estan bolcant a una base de dades nova,
un mòdul específic per al Cens d'Habitatge Precari del Socyal, la base informàtica de Serveis
Socials. En aquests moments s'estan bolcant en aquest mòdul les dades recollides i s'estan
realitzant les comprovacions perquè el mòdul resulte eficaç, esmenant totes les incidències que el
seu maneig va evidenciant i configurant creació d'aquest mòdul. Pel ritme de les incidències i la
possible esmena de les mateixes en anar bolcant les dades, possiblement aquests es poden oferir a
partir del primer trimestre de l'any. Una vegada s'hagen processat totes les dades recollides
aquesta informació es traslladarà a cadascun dels CMSS, que amb les dades actualitzades podran
elaborar estratègies de cara a possibles intervencions a realitzar.

2a.- Les últimes dades que es poden oferir respecte al nombre d'assentaments, corresponen
al mes de setembre del 2021:

Barri la Punta, districte Quatre Carreres; Entrada Pedrós, Font d´en Corts, Carrera del Riu,
Sitges Túria, Barraques del Figuero. Entrada Lloquero, Pou d'Aparisi i Camí del Catarrós.
Barri Na Rovella, districte Quatre Carreres: Actriu Pepita Serrador.
Barri Malilla, districte Quatre Carreres: Escoles de Malilla, Camí Vell de Malilla, Torreta
de Malilla i Entrada Gallineta.
Barri Fonteta de Sant Lluís, districte Quatre Carreres: Pare Presentat.
Barri Natzaret, districte Poblats Marítims: Algemesi.
Barri el Grau, districte Poblats Marítims: Circuit F1.
Barri Castellar Oliveral, Poblats del sud: Camí Vell del Tremolar.
Barri Faitanar, Poblats del Sud: Sant Jordi.
Barri Creu Coberta, districte Jesús: Vicenta Salcedo i Sant Vicent Martir.
Barri Sant Marcel·lí, districte Jesús: Salvador Perles.
Barri Camí Real, districte Jesús: Behrig.
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Barri Vara de Quart, districte Patraix: Vara de Quart.
Barri Camí de Vera, districte Benimaclet: Camí de les Fonts.
Barri Orriols, districte Rascanya: Constitució.
Barri Carpesa, districte Poblats del Nord: Carpesa.

3a.- Quantes persones i de quantes nacionalitats constitueixen el total d'integrants de tots
els assentaments actuals?

De les dades oferides de setembre de 2021 no consten dades de nombre de persones.

  4a.- Les dates que es faciliten corresponen a la data d'alta d'aquest assentament en el
programa informàtic corresponent a la base de dades del Cens d'Habitatge Precari: 

Entrada Pedrós: any 2009

Font d´en Corts: any 1992

Carrera del Riu: any 2016

Sitges Túria: any 2016

Barraques del Figuero: any 2007

Entrada Lloquero: any 2013

Pou d'Aparisi: any 2009

Camí del Catarrós: any 2012

Actriu Pepita Serrador: any 2012

Escoles de Malilla: any 2020

Camí Vell de Malilla: any 2015

Torreta de Malilla: any 2012

Entrada Gallineta: any 2008

Pare Presentat: any 2009

Algemesí: any 2006

Circuit F1: any 2016

Camí Vell del Tremolar: any 2014

Vicenta Salcedo: any 2006
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Sant Vicent Martir: 2008

Salvador Perles: any 2015

Sant Jordi: any 1992

Behrig: any 2004

Vara de Quart: año 2017

Camí de les Fonts: año 2011

Constitució: año 1994

Carpesa: año 2020

5a: L'Equip d'Atenció Integral s'ha coordinat amb Salut Pública en la campanya de
vacunació contra el Covid-19, realitzant acompanyaments i gestions amb els Centres de Salut de
totes aquelles persones amb voluntat per a vacunar-se i en les diferents visites realitzades s'han
repartit màscares higienicosanitàries.

Des dels CMSS en l'àmbit de cobertura dels quals geogràfica se situen els assentaments es
planifiquen les actuacions corresponents, sobre la base de les problemàtiques detectades.
Aquestes actuacions s'efectuen en el marc dels diferents serveis que es contemplen en la
normativa vigent i molt especialment en la Llei 3/2019.

En relació amb els assentaments segregats de la ciutat de València han consistit
essencialment en les següents:

 1.- En el marc del servei d'acolliment i atenció davant situacions de necessitat social: S'ha
prestat informació, orientació i assessorament sobre les diferents prestacions del Sistema Públic
Valencià de Serveis Socials així com sobre qualsevol competència que li és pròpia. S'han valoren
i gestionat prestacions econòmiques, tant de caràcter periòdic com no periòdic i s'han derivat
situacions a recursos bàsics específics i/o de la xarxa secundària.

 2.- En el marc del servei de promoció de l'autonomia personal: S'han desenvolupat accions
com la prevenció, diagnòstic i intervenció en situacions de diversitat funcional o discapacitat,
dependència o vulnerabilitat. Especialment s'han desenvolupat tràmits relacionats amb el sistema
d'autonomia i atenció a la dependència.

 3.- En el marc del servei d'inclusió social: S'han efectuat accions orientades a aconseguir
la inclusió social i laboral de les persones residents en els assentaments segregats, especialment
aquelles relacionades amb les possibilitats d'accés a l'habitatge i adquisició d'habilitats, en un
marc d'intervenció tècnica desenvolupat per l'equip d'atenció integral (EAI). S'ha gestionat, en el
cas de complir els requisits establits, la concessió de la RVI.

 4.- En el marc del servei de prevenció i intervenció amb les famílies: S'han efectuat
actuacions de prevenció i avaluació de les situacions de risc, així com del diagnòstic social i la
intervenció de caràcter individual o familiar amb la infància i l'adolescència, les persones majors
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i altres persones necessitades d'especial protecció familiar. S'ha desenvolupat intervencions a fi
de detectar i actuar, en el seu cas, davant situacions de risc de les persones més vulnerables com
és el cas de menors, majors, discapacitats/as o dones.

 5.- En el marc del servei específic d'infància i adolescència: S'han desenvolupat actuacions
d'atenció integral i suport a la infància i a l'adolescència en situació de vulnerabilitat o
desprotecció.

 6.- Altres actuacions: S'ha procedit a empadronar en els propis CMSS a aquelles persones
que ho sol·liciten i que resideixen en assentaments segregats la localització dels quals manca de
referència en la llista de carrers municipal.

6a: La intervenció social amb aquest col·lectiu presenta un gran repte. Aconseguir que les
persones i/o famílies faciliten les seues dades voluntàriament per a la seua inclusió en el Cens
d'Habitatge Precari és una labor de sensibilització que a vegades costa diversos anys.
L'acceptació dels professionals com a facilitadors i canalitzadors de les seues necessitats i
demandes seria un segon pas.

La intervenció comunitària en els assentaments es realitza intentant desenvolupar
actuacions de mediació entre les famílies i els diferents subsistemes de l'estat de benestar: àrea de
normalització documental, àrea de salut, àrea d'educació, àrea de serveis socials, àrea
formatiu-laboral, àrea d'habitatge, etc. La intervenció ha de ser acceptada per la família, en cas
contrari no és viable. Hi ha famílies més receptives que es mostren disposades a aquesta. Les
famílies amb millor pronòstic són proposades pels CMSS, realitzant-se projectes d'intervenció
amb cadascun dels membres de la unitat familiar. Els objectius que s'estableixen són seqüencials
en el temps i es tendeix a aconseguir nivells de normalització. Els temps per a cada família són
diferents i l'avanç no està exempt de reculades. Cada família és diferent amb les seues
circumstàncies i peculiaritats, per tant, la intervenció no pot ser estàndard, ha de dissenyar-se
tenint en compte aquestes premisses. La intervenció social ha de continuar amb les famílies que
passen a habitatges normalitzats, ja que s'enfronten a nous reptes: assumir despeses fixes
mensuals, integrar-se en una comunitat veïnal, integrar-se en un nou barri, canvis de col·legis, de
centre de salut, etc.

La reconducció d'aquestes famílies a circuits normalitzats amb la consecució de la passada
i manteniment en un habitatge normalitzat no garanteix la desaparició dels assentaments, ja que
podrà ser ocupat novament per altres persones o famílies. Per a concloure, i per tot l'anteriorment
exposat, assenyalar que no s'ha donat la circumstància de la desaparició definitiva d'un
assentament segregat amb l'única intervenció dels Serveis Socials.

7a: Ja ha sigut contestada en el punt anterior.

 1a: No hay datos actualizados a fecha 7 de febrero. Los últimos datos de que se dispone
corresponden a septiembre de 2021.

Durante el último trimestre del año el Equipo de Atención Integral realiza una recogida de
datos mediante visitas domiciliarias de todas aquellas personas y unidades familiares que
residen en vivienda precaria, una vez se han obtenido estos datos facilitados de manera
totalmente voluntaria, se van volcando a una base de datos. Este año se están volcando a una
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base de datos nueva, un módulo específico para el Censo de Vivienda Precaria del Socyal, la
base informática de Servicios Sociales. En estos momentos se están volcando en dicho módulo
los datos recogidos y se están realizando las comprobaciones para que el módulo resulte eficaz,
subsanando todas las incidencias que su manejo va evidenciando y configurando creación de
dicho módulo. Por el ritmo de las incidencias y la posible subsanación de las mismas al ir
volcando los datos, posiblemente estos se puedan ofrecer a partir del primer trimestre del año.
Una vez se hayan procesado todos los datos recogidos dicha información se trasladará a cada
uno de los CMSS, que con los datos actualizados podrán elaborar estrategias de cara a posibles
intervenciones a realizar.

 2a: Los últimos datos que se pueden ofrecer con respecto al número de asentamientos,
corresponden al mes de septiembre del 2021:

Barrio la Punta, distrito Quatre Carreres; Entrada Pedrós, Font d´en Corts, Carrera del
Riu, Silos Turia, Barraques del Figuero. Entrada Lloquero, Pou de Aparisi y Camí del
Catarrós.
Barrio Na Rovella, distrito Quatre Carreres: Actriz Pepita Serrador.
Barrio Malilla, distrito Quatre Carreres: Escuelas de Malilla, Camino Viejo de Malilla,
Torreta de Malilla y Entrada Gallineta.
Barrio Fonteta de San Luis, distrito Quatre Carreres: Pare Presentat.
Barrio Nazaret, distrito Poblats Marítims: Algemesi.
Barrio el Grau, distrito Poblats Marítims: Circuito F1.
Barrio Castellar Oliveral, Poblats del sud: Camino Viejo del Tremolar.
Barrio Faitanar, Poblats del Sud: San Jorge.
Barrio Creu Coberta, distrito Jesús: Vicenta Salcedo y San Vicente Martir.
Barrio San Marcelino, distrito Jesús: Salvador Perles.
Barrio Camí Real, distrito Jesús: Behrig.
Barrio Vara de Quart, distrito Patraix: Vara de Quart.
Barrio Camí de Vera, distrito Benimaclet: Camino Fuentes.
Barrio Orriols, distrito Rascanya: Constitución.
Barrio Carpesa, distrito Poblats del Nord: Carpesa.

  3a:  De los datos ofrecidos de septiembre de 2021 no constan datos de número de
personas.

4a: Las fechas que se facilitan corresponden a la fecha de alta de dicho asentamiento en el
programa informático correspondiente a la base de datos del Censo de Vivienda Precaria:

Entrada Pedrós: año 2009

Font d´en Corts: año 1992

Carrera del Riu: año 2016

Silos Turia: año 2016

Barraques del Figuero: año 2007
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Entrada Lloquero: año 2013

Pou de Aparisi: año 2009

Camí del Catarrós: año 2012

Actriz Pepita Serrador: año 2012

Escuelas de Malilla: año 2020

Camino Viejo de Malilla: año 2015

Torreta de Malilla: año 2012

Entrada Gallineta: año 2008

Pare Presentat: año 2009

Algemesí: año 2006

Circuito F1: año 2016

Camino Viejo del Tremolar: año 2014

Vicenta Salcedo: año 2006

San Vicente Martir: 2008

Salvador Perles: año 2015

San Jorge: año 1992

Behrig: año 2004

Vara de Quart: año 2017

Camino Fuentes: año 2011

Constitución: año 1994

Carpesa: año 2020

 5a. El Equipo de Atención Integral se ha coordinado con Salud Pública en la campaña de
vacunación contra el Covi-19, realizando acompañamientos y gestiones con los Centros de
Salud de todas aquellas personas con voluntad para vacunarse y en las distintas visitas
realizadas se han repartido mascarillas higiénico-sanitarias.

Desde los CMSS en cuyo ámbito de cobertura geográfica se ubican los asentamientos se
planifican las actuaciones correspondientes, en base a las problemáticas detectadas. Dichas
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actuaciones se efectúan en el marco de los diferentes servicios que se contemplan en la
normativa vigente y muy especialmente en la Ley 3/2019.

En relación con los asentamientos segregados de la ciudad de València han consistido
esencialmente en las siguientes:

1.- En el marco del servicio de acogida y atención ante situaciones de necesidad social: 
Se ha prestado información, orientación y asesoramiento sobre las diferentes prestaciones del
Sistema Público Valenciano de Servicios Sociales así como sobre cualquier competencia que le
es propia. Se han valoran y gestionado prestaciones económicas, tanto de carácter periódico
como no periódico y se han derivado situaciones a recursos básicos específicos y/o de la red
secundaria.

2.- En el marco del servicio de promoción de la autonomía personal: Se han desarrollado 
acciones como la prevención, diagnóstico e intervención en situaciones de diversidad funcional o
discapacidad, dependencia o vulnerabilidad. Especialmente se han desarrollado trámites
relacionados con el sistema de autonomía y atención a la dependencia.

3.- En el marco del servicio de inclusión social: Se han efectuado acciones orientadas a 
lograr la inclusión social y laboral de las personas residentes en los asentamientos segregados,
especialmente aquellas relacionadas con las posibilidades de acceso a la vivienda y adquisición
de habilidades, en un marco de intervención técnica desarrollado por el equipo de atención
integral (EAI). Se ha gestionado, en el caso de cumplir los requisitos establecidos, la concesión
de la RVI.

4.- En el marco del servicio de prevención e intervención con las familias: Se han 
efectuado actuaciones de prevención y evaluación de las situaciones de riesgo, así como del
diagnóstico social y la intervención de carácter individual o familiar con la infancia y la
adolescencia, las personas mayores y otras personas necesitadas de especial protección familiar.
Se ha desarrollado intervenciones con el objeto de detectar y actuar, en su caso, ante situaciones
de riesgo de las personas más vulnerables como es el caso de menores, mayores,
discapacitados/as o mujeres.

5.- En el marco del servicio específico de infancia y adolescencia: Se han desarrollado 
actuaciones de atención integral y apoyo a la infancia y a la adolescencia en situación de
vulnerabilidad o desprotección.

6.- Otras actuaciones: Se ha procedido a empadronar en los propios CMSS a aquellas 
personas que lo solicitan y que residen en asentamientos segregados cuya localización carece de
referencia en el callejero municipal.

 6a: La intervención social con este colectivo presenta un gran reto. Conseguir que las
personas y/o familias faciliten sus datos voluntariamente para su inclusión en el Censo de
Vivienda Precaria es una labor de sensibilización que en ocasiones cuesta varios años. La
aceptación de los profesionales como facilitadores y canalizadores de sus necesidades y
demandas sería un segundo paso.
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La intervención comunitaria en los asentamientos se realiza intentando desarrollar
actuaciones de mediación entre las familias y los distintos subsistemas del estado de bienestar:
área de normalización documental, área de salud, área de educación, área de servicios sociales,
área formativo-laboral, área de vivienda, etc. La intervención debe de ser aceptada por la
familia, de lo contrario no es viable. Hay familias más receptivas que se muestran dispuestas a
la misma. Las familias con mejor pronóstico son propuestas por los CMSS, realizándose
proyectos de intervención con cada uno de los miembros de la unidad familiar. Los objetivos que
se establecen son secuenciales en el tiempo y se tiende a conseguir niveles de normalización. Los
tiempos para cada familia son distintos y el avance no está exento de retrocesos. Cada familia es
distinta con sus circunstancias y peculiaridades, por tanto, la intervención no puede ser
estándar, debe diseñarse teniendo en cuenta estas premisas. La intervención social debe
continuar con las familias que pasan a viviendas normalizadas, ya que se enfrentan a nuevos
retos: asumir gastos fijos mensuales, integrarse en una comunidad vecinal, integrarse en un
nuevo barrio, cambios de colegios, de centro de salud, etc.

La reconducción de estas familias a circuitos normalizados con la consecución del pase y
mantenimiento en una vivienda normalizada no garantiza la desaparición de los asentamientos,
ya que podrá ser ocupado nuevamente por otras personas o familias. Para concluir, y por todo
lo anteriormente expuesto, señalar que no se ha dado la circunstancia de la desaparición
definitiva de un asentamiento segregado con la única intervención de los Servicios Sociales.

7a: Se ha contestado en el punto anterior."

28 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox,
relatives a “Manteniment, neteja i conservació de la muralleta del riu, ponts històrics, estàtues,
escultures i resta d'elements de patrimoni històric disseminats per la nostra ciutat”.

PREGUNTA

"1. A fecha 7 de febrero ¿Qué empresa o empresas realizan las labores de mantenimiento,
limpieza y conservación del pretil del río, puentes históricos, estatuas, esculturas y resto de
elementos de patrimonio histórico diseminados por nuestra ciudad?

2. En concreto ¿Durante el cuarto trimestre del 2021 qué actuación, en qué fechas y donde
las han realizado?".

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

"1a:  Como ya se ha indicado en varias ocasiones, el Servicio de Patrimonio Histórico y
Artístico no tiene adscritos ni el cauce ni los Puentes Históricos. La Delegación de Patrimonio y
Recursos Culturales se ofreció a coordinar las actuaciones de mantenimiento del mismo siempre
que se le dotase del presupuesto necesario para una contrata. Mientras no ha habido presupuesto,
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cada uno de los Servicios afectados debía adoptar las actuaciones de conservación y reparación
que le correspondieran. Actualmente se ha preparado la documentación necesaria para mandar al
Servicio de Contratación e iniciar la tramitación del concurso de mantenimiento, conservación y
limpieza de puentes y pretiles históricos.

En este sentido, el Servicio de Patrimonio Histórico procede regularmente, en función de
las disponibilidades técnicas y de gestión del propio Servicio, a la limpieza de los grafitis que se
van detectando tanto en las esculturas y ornato público, como en las paredes del pretil. A día de
hoy la empresa encargada de retirar y limpiar los grafitis realizados en puentes y sus pretiles
históricos, en esculturas y resto de elementos urbanos singulares, diseminados por la ciudad de
Valencia, es Gexcoval 21, s.l.

  2a:   En los meses de octubre, noviembre y diciembre de 2021 concretamente, se han
realizado las siguientes limpiezas de pintadas y grafitis:

En esculturas y elementos Urbanos singulares

-          Monumento a Isis, paseig de la Petxina

-          Chimenea calle Guardia Civil

-          Monolito de Memoria Histórica de Torres de Serranos

-          Pretil y bola decorativa de Paseo de Ciudadela 11

-          Busto Eduardo Escalante Plza Lorenzo de la Flor

-          Busto Blasco Ibañez, Plza Dels Porxets

-          Monumento Manolo Montoliu, carrer Xàtiva

-          Fachada Museo de la Ciudad, carrer Vergara

-          Monolito 15M Plza del Ayuntamiento

-          Pretil de foso Torres de Serranos

En Puentes y pretiles históricos

-          Pretil y bolas decorativas frente EOI de Valencia-Avda Burjasot, bajada a cauce

-          Puente de Trinidad (zona superior)

-          Pretil tramo del Puente de Trinidad a Puente del Real

-          Pretil de Jardines Alameditas, desde puente de San José a puente de Serranos".
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29 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox,
relatives a “Assessorament per a la inclusió dels joves en l'àmbit laboral”.

PREGUNTA

"1. ¿A cuántos jóvenes se les ofreció asesoramiento laboral en cada uno de los centros
municipales de juventud en el año 2021?

2. ¿Qué principales actuaciones de asesoramiento se realizaron para la inserción laboral de
jóvenes?".

RESPOSTA

Sra. Ibáñez, regidora delegada de joventut

"1a: Los datos referidos a las atenciones generalistas de los Centros Municipales de
Juventud como es el asesoramiento y orientación en materia laboral están siendo recopilados en
la actualidad y serán ofrecidos en breve a todos los grupos políticos dentro de la memoria del
servicio a valorar en la Comisión de Seguimiento.

2a: Desde los centros municipales de juventud se ofrece una información generalista y
orientación y derivación a servicios especializados.

Desde el servicio de Juventud, dentro del programa SIAJ (Servicio de Información Juvenil)
el proyecto de Caoching laboral ofrece atención individualizada en itinerarios de inserción
sociolaboral. Con este servicio se mejoran las habilitades de los jóvenes y adquieren nuevas
técnicas que les facilitan la búsqueda de empleo. Se les ayuda a clarificar sus motivaciones,
habilidades y experiencias, definir objetivos y dar los pasos necesarios para alcanzarlos".

30 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox,
relatives a “promoció del voluntariat en els joves”.

PREGUNTA

"1. ¿Qué actuaciones de difusión y promoción del voluntariado se ofrecen en los centros
municipales de juventud?

2. ¿Qué asociaciones u ONGs participan en su fomento?

3. ¿Cuántos jóvenes mostraron interés y para qué ámbito del voluntariado en el año
2021?".

RESPOSTA
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Sra. Ibáñez, regidora delegada de joventut

"1a: En los centros como PIJs (Puntos de Información Juvenil) se da información
genralista sobre ONGs existentes en la ciudad y su tipología.

La información más concreta sobre ONGs, asociacionismo y voluntariado la realiza el
Consell de la Joventut de València.

2a: No hay ninguna asociación ni ONG que participe o colabore con el servicio de
Juventud materia de fomento de voluntariado.

3a: Los datos referidos a las atenciones generalistas de los Centros Municipales de
Juventud como es el asesoramiento y orientación en asociacionismo y voluntariado están siendo
recopilados en la actualidad y serán ofrecidos en breve a todos los grupos políticos dentro de la
memoria del servicio a valorar en la Comisión de Seguimiento".

31 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox,
relatives a “actuacions de control de plagues”.

PREGUNTA

"1. ¿Cuántas actuaciones de control y sobre qué plagas se han realizado en el año 2021?

2. De ellas ¿Cuántas y en qué dependencias municipales se ha realizado medidas de control
de plagas y sobre qué plagas en concreto?

3. ¿Con que frecuencia se realizan las actuaciones programadas de control de plagas tanto
en el alcantarillado como en el resto de focos de difusión de la misma?" 

RESPOSTA

Sr. García, regidor delegat de salut i consum responsable

"1a: La Sección de Control de Plagas, monitorea, planifica y realiza tratamientos para las
siguientes especies plaga sanitaria urbana: Roedores (rata negra, rata parda y ratón doméstico);
cucarachas (Periplaneta o cucaracha americana) y mosquitos (principalmente Culex y Aedes).

En cuanto a los tratamientos de control poblacional de especies plaga, la Sección de
Control de Plagas tiene planificado el tratamiento bianual en todos los distritos de la ciudad para
el control de roedores y de cucarachas. Además recoje las incidencias, quejas y avisos por las
diferentes plataformas de acceso de los ciudadanos, valorando la casuística y llevando a cabo
tratamientos cuando se considere necesario.
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Asimismo, se controlan diferentes zonas sensibles a ser potenciales focos de cría de
mosquito o de transmisión de molestias (malladas, centros de salud, estaciones de tren y
autobuses, cementerios, algunos parques, etc.).

Durante el año 2021 se llevaron a cabo 2 tratamientos en la Red de Alcantarillado
Municipal de cada uno de los 19 distritos municipales. Por otro lado se resolvieron 925
incidencias en la vía pública generada por diferentes avisos. Se llevan a cabo 3 actuaciones
programadas en las dependencias de la Policía Local y Bomberos y 2 en los Mercados
Municipales, Colegios de Educación Infantil y Primaria y Polideportivos.

Durante los meses de abril a octubre se revisan cada semana las larvas y mosquitos en las
malladas, acequias y marjales, y de noviembre a marzo se revisan quincenalmente.

Durante todo el año se revisan ininterrumpidamente los dispositivos antiroedor instalados
en los diferentes parques y jardines de la ciudad.

Mantenemos el “proyecto Puerta a Puerta con el mosquito tigre” mediante la revisión
mensual de los imbornales de zonas preseleccionadas en cada distrito municipal

Durante el año 2021 se han realizado campañas extraordinarias para reducir las
madrigueras en alcorques del arbolado viario, se han controlado los hidrantes de bomberos al ser
un foco potencial de cucarachas, se ha monitoreado e inspeccionado la red de riego del arbolado
viario y durante la época estival se destinan recursos a la apertura de pozos de saneamiento en
calles y avenidas que debido al elevado flujo de tráfico no se pueden llevar a cabo en otro
momento.

2a: “Actuaciones en locales municipales” (sumatorio de incidencias + programado)

Total de actuaciones en edificios municipales: 629

Policía 44

Bomberos 26

Colegios 289

Mercados 54

Polideportivos 34

Otros (oficinas, bibliotecas, juntas municipales, centros de juventud, tercera edad, etc…..)
182

De las solicitudes de incidencias en centros municipales (267) se extrae que en el 46 % de
las ocasiones se realizaron actuaciones por presencia de roedores y en el 54% por presencia de
insectos (mosquitos principalmente).      
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3a: Como se ha informado anteriormente, los tratamientos programados en la Red de
Alcantarillado Municipal en cada uno de los distritos municipales son bianuales".

32 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2022-000012-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta el Sr. José Vicente Gosálbez Paya, del Grup Municipal Vox,
relatives a “visitants als museus municipals l'any 2021”.

PREGUNTA

"1. ¿Cuántos visitantes se han registrado en cada uno de los museos y monumentos
municipales en el año 2021?

2. ¿A cuánto ascendió el ingreso total anual derivado de las visitas a cada uno de los
museos y monumentos en el año 2021?

3. De total ¿Cuántas personas han participado en cada uno de los museos y monumentos a
través de visitas guiadas?".

RESPOSTA

Sr. Galiana, regidor delegat de cultura festiva

"1a.:

Museu faller de València 33.134

Museu del Corpus- Casa de les Roques 31.028

Museu de la Setmana Santa Marinera 7.783

2a.:

Museu Faller de València 25.560 €

Museu del Corpus-Casa de les Roques 0 €

Museu de la Setmana Santa Marinera 0 €

3a.: Visites guiades pel propi personal del museu al llarg de l'any o per campanyes
promogudes pel museu:

Museu Faller de València 520 persones

Museu de la Setmana Santa Marinera 110 persones
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Museu del Corpus-Casa de les Roques 60 persones

Visites guiades sol·licitades per grups externs acompanyats per personal guia oficial de la
C.V i professorat:

Museu Faller de València: 4.000 persones (base de dades de reserves del museu
sol·licitades previ correu electrònic)

Museu del Corpus-Casa de les Roques: 4.000 persones (base de dades de reserves del
museu sol·licitades previ correu electrònic)

Museu de la Setmana Santa Marinera de València: 2.000 persones (base de dades de
reserves del museu sol·licitades previ correu electrònic)".

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

1a.: ¿Cuántos visitantes se han registrado en cada uno de los museos y monumentos
municipales en el año 2021?

Adjuntamos documento con los datos.
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2a.: ¿A cuánto ascendió el ingreso total anual derivado de las visitas a cada uno de los museos y
monumentos en el año 2021?

Como es conocido, hasta que no se implemente completamente el sistema de ticketing, es
política de esta concejalía, no cobrar la entrada a los museos y monumentos. La implantación del
ticketing está en la fase final. Se ha instalado todos los equipos, incluyendo los necesarios para la
compra y cobro en línea, con tarjeta o en efectivo, se ha formado al personal, y estamos a la
espera del ajuste del sistema de venta on line a las características de los centros de Cultura y de
Cultura Festiva, que gestionarán el cobro conjuntamente.

3a.: De total ¿Cuántas personas han participado en cada uno de los museos y monumentos
a través de visitas guiadas? 

Casa Museu Benlliure 739Des de Febrer

Casa Museu Blasco Ibáñez 650Des de Febrer

Casa Museu Concha Piquer 77Des de Febrer

Centre Arqueològic de l’Almoina / Presó Sant Vicent3.997Des de Febrer

Galeria del Tossal 209Des de Juny

Museu de Ciencias Naturales 1.708Des d'octubre

Museu de la Ciudad 628Des de Febrer

Museu del arroz 3.394Des de Febrer

Museu Històric Municipal 835Des de Juny

Museu d’Història de València 2.710Des de Febrer

Palau de Cervelló 796Des de Febrer

Refugi antiaeri de l’Ajuntament 1.095Des de Juny

Refugi antiaeri de Massarrojos 1.169Des d'abril

Refugi antiaeri de Serrans 5.534Des de Febrer

La casuística de las actividades educativas es muy diferente entre los museos, por la misma
naturaleza (y ubicación) de los centros, por las actividades ofrecidas, por las diferencias en la
forma de gestión y, especialmente por los efectos de la pandemia, que ha obligado a diseñar
estrategias cambiantes conforme iba evolucionando el número máximo de personas autorizadas
por grupos o conforme se autorizaba la apertura de cada espacio.

De entrada, hay que responder que bajo la pregunta genérica de “Visita guiada” hay una
variada gama de actividades educativas, que conviene conocer, porque el reducido pero eficiente
equipo de técnicos de museos y las empresas vinculadas al proyecto, se esfuerzan para diseñar y
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1.  
2.  

3.  

llevar a la práctica. Si tienen dudas al respeto, en la web Valencia.es y en Cultural València
pueden ver toda la oferta. Pero dicho esto, es muy cierto que, en los momentos más duros de la
pandemia, hubo que recurrir a visitas “informativas” en el exterior del museo o limitar estas a tan
solo 10 minutos. De aquí derivan, por ejemplo, las elevadas cifras de espacios como el Refugio
de Serranos, lugar de numerosos viandantes.

Finalmente, como se aprecia, hay centros que empezaron la didáctica a principios de año y
otros no pudieron hacerlo hasta junio, o hasta octubre, como es el caso del Museo de Ciencias
Naturales, porque en este mes se pudo contratar su proyecto didáctico".

33 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María José Ferrer San Segundo, del Grup Municipal
Popular, relatives a “Convenis instalacions esportives”.

PREGUNTA

"¿Cuáles son las instalaciones deportivas gestionadas a través de la figura del Convenio?
¿Qué clubes, federaciones deportivas o entidades deportivas gestionan instalaciones
municipales a través de la figura del Convenio?
¿Qué convenios están en la actualidad prorrogados? ¿Desde que fecha?".

RESPOSTA

Sra. Bernabé, regidora delegada d’esports

"Al respecto hay que señalar, que mediante acuerdo de la Junta de Gobierno Local de fecha
14 de julio de 2017, se instó al órgano competente de la Fundación Deportiva Municipal a que
procediese a “autorizar la continuidad de la utilización patrimonial y/o de la prestación que se
lleva a cabo en las Instalaciones Deportivas Municipales que a continuación se relacionan, y en
las mismas condiciones que se contemplaban en el correspondiente convenio, a las entidades
deportivas sin ánimo de lucro a continuación relacionadas, por el tiempo estrictamente
transcurrido entre el vencimiento del convenio respectivo y la resolución del procedimiento que,
como modalidad adecuada para la gestión de cada instalación, se determine por el órgano
competente.”

Con estos antecedentes, el 24 de julio de 2017, la Junta Rectora, órgano competente del
OAM Fundación Deportiva Municipal, atendiendo a lo acordado por la Junta de Gobierno Local
de 14 de julio de 2017, autorizó la continuidad individualizada en la utilización patrimonial y/o
de la prestación, a favor de las 34 entidades deportivas sin ánimo de lucro, que se relacionan en la
tabla que se acompaña en documento anexo y en la que se incluyen las fechas de inicio, prórroga
(en su caso) y finalización de los convenios formalizados en su día".
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##ANEXO-1827604##
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34 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre intervenció en el Centre Arqueològic de l'Almoina”.

PREGUNTA

"La delegación de Patrimonio Histórico comunicó, a ésta concejala, que selló la zona por
donde se producían las filtraciones de agua en el espacio del Centro Arqueológico de La Almoina
llamado el Horreum y, en el mismo, depositó una serie de elementos para tapar los daños
causados.

Los restos arqueológicos de La Almoina están tipificados como Bien de Relevancia Local
(BRL), según la ficha del Catálogo de Bienes Inmuebles y consta en el apartado cuarto, entre
otras cuestiones, sobre ese espacio “de época republicana es el edificio del “horreum” o almacén,
formado por varias estancias con muros de sillares destinados al almacenaje de diversos
productos”.

La Almoina figura en dicho Catálogo y se ha subsumido en el Plan Especial de Protección
de Ciutat Vella, por tanto cualquier actuación y/o intervención precisa del informe de la
Comisión Municipal de Patrimonio.

Por todo lo expuesto, la concejala que suscribe presenta las siguientes preguntas:

1.- ¿Cuándo se procedió a sellar la zona de por donde se producían las filtraciones al
Horreum, quien lo hizo así como sí han tenido lugar más?

2.- ¿Quién ha autorizado poner grava en la zona del Horreum que forma parte del Bien de
Relevancia Local y sí existe documento u informe técnico?. Adjunten dicho documento con
fecha de su realización así como también de cuando se depositó la grava.

3.- ¿Quién ha firmado la innecesariedad de no llevar dicha actuación a la Comisión
Municipal de Patrimonio al ser el espacio un Bien de Relevancia Local?".

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

"1a: El sellado de la zona por donde se producían las filtraciones al Horreum se realizó en
junio de 2021. Procedió a ello la empresa FOVASA. Desde entonces no ha habido goteras.

2a: La actuación fue autorizada y supervisada por la Dirección del Centro Arqueológico de
la Almoina y el SIAM. No es necesario ningún documento para realizar esta actuación, pues no
es ninguna intervención que requiera proyecto ni informe (solo se ha depositado grava sobre un
pavimento de hormigón).
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3a: No es necesario dictamen de la Comisión de Patrimonio pues esta actuación no es una
intervención ni altera en nada el yacimiento BRL". 

35 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre activitats a les biblioteques”.

PREGUNTA

"1-. ¿La delegación de Acción Cultural nos puede informar sobre la situación de los cuatro
lotes que quedaron desiertos de la licitación sobre las actividades en bibliotecas, pendientes de un
nuevo proceso administrativo?. Indiquen cuando se ha empezado dicho nuevo proceso y cuando
tuvo lugar el anterior así como a que hace referencia cada uno de los cuatro lotes.

2.- La concejala que suscribe preguntó sobre las actividades previstas para 2022 en las
bibliotecas pero se le respondió genéricamente en cuanto a lo ya conocido de lo que se hace en
dichos espacios públicos, con lo cual, reiteramos

¿Qué actividades hay previstas en las bibliotecas para fomentar la lectura en niños,
jóvenes, adultos y personas mayores, es decir audiciones, recitales, concursos en redes sociales,
conferencias, exposiciones u otros?".

RESPOSTA

Sra. Ibáñez, regidora delegada d’acció cultural

"1a: Actualmente se está valorando el procedimiento a seguir.

Los lotes pendientes de licitar son los siguientes:

Lote 2: Cuentacuentos
Lote 3: Talleres de escritura creativa, creación literaria y poesía.
Lote 5: Talleres de alfabetización informacional.
Lote 7: Club de lectura, conferencias, coloquios, presentaciones obras/autores.

2a: Las actividades previstas en bibliotecas nacen desde tres fuentes diferentes: personal
técnico de la biblioteca, actividades licitadas y finalmente fuentes externas (público en general,
asociaciones, universidades, colegios, otros servicios…). Su contenido se da a conocer en
espacios como la web municipal y redes sociales.

El tipo de actividades que se desarrollan para fomentar la lectura, como indican, ya fue
relacionado en anteriores preguntas: clubs de lectura enfocados a todas las franjas de edad, desde
bebes a personas mayores, talleres de cómic, de manualidades, de literatura, presentaciones de
libros, charlas literarias, exposiciones, concursos…"
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36 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre reedició llibres Història Ciutat i Quaderns Arqueologia”.

PREGUNTA

"El Ayuntamiento de Valencia nos respondió que tiene agotados distintos números de la
serie “Quaderns de Difusió Arqueológica” y de “Historia de la Ciudad”

Por todo lo expuesto, la concejala que suscribe presenta la siguiente pregunta:

1.- ¿La delegación de Patrimonio Histórico y/o la de Recursos Culturales tiene previsto,
ante dicha situación, reeditar los ejemplares agotados?.

En caso de que la respuesta sea negativa indiquen los motivos así como también si fuera
que no figura entre sus prioridades".

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

"1a:  Els volums que s’arrepleguen amb el títol comú d’“Història de la Ciutat” foren
coordinats, dissenyats i impresos pel Col·legi Territorial d’Arquitectes de València (CTAV)
durant les set primeres edicions, és a dir, no era una publicació exclusivament municipal, i, per
tant, disposàvem a soles d’una part dels volums per a comercialitzar-los. Per tant, la iniciativa de
reedició dels llibres exhaurits hauria de partir del CTAV, amb consulta prèvia, per descomptat, a
les autores i els autors de cadascun dels estudis que s’hi publiquen.

       Quant als Quaderns de Difusió Arqueològica, han passat vora vint-i-cinc anys des de
la redacció dels primers números. En una disciplina tan variable com l’arqueologia, no tindria
sentit reimprimir textos de divulgació les afirmacions dels quals potser han sigut desmentides per
recerques més recents".

37 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre inspecció en relació a l'Ermita del Puig”.

PREGUNTA

"1.- ¿El servicio de Patrimonio Histórico y Artístico ha realizado una inspección global del
conjunto monumental de la Ermita de El Puig para valorar el cumplimiento de las obligaciones
del consistorio de El Puig con el fin de proceder a una prórroga de la cesión del uso en su favor
que termina en mayo de éste año?. Si se ha hecho adjunten documento de inspección y si no
cuando se tiene previsto".
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RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

"1a: El conveni signat amb l'Ajuntament de Santa Maria del Puig finalitza al maig del
present any i ja s'ha manifestat la voluntat per part d'aquest Ajuntament de realitzar una pròrroga
d'un any, per la qual cosa tràmit previ a la concessió d'aquesta pròrroga serà realitzar una
inspecció al conjunt monumental a l'efecte de determinar l'estat en què es troba i si efectivament
s'ha complit amb les obligacions de conservació i manteniment que va assumir l'Ajuntament de
Santa Maria del Puig en el moment de la signatura del Conveni de Cessió".

38 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre la redacció del plec per a licitar els centres culturals”.

PREGUNTA

 

"1.- ¿Se han redactado los pliegos técnicos y administrativos para licitar el concurso de
gestión indirecta de los Centros Cívicos y Cultrales de los inmuebles rehabilitados por el
ayuntamiento y/o la delegación de Patrimonio Histórico? .

2.- ¿Qué número de expediente tiene el proceso administrativo abierto para dicha
licitación? Solicitamos número de expediente.

3.- El 15 de julio de 2020, hace año y medio, terminaban las obras de la nave de Parque
Central pero todavía falta la climatización.

¿Nos pueden dar cuenta de la situación de la instalación de dicho sistema y los motivos de
no haberse instalado al cabo de ese tiempo?

¿A quién es imputable dicho retraso?

¿Se ha empezado algún proceso administrativo de licitación para instalarlo?. Si fuera así
indiquen número de expediente y cuando se empezó éste proceso.

4.- El 19 de febrero de 2020 terminaron las obras en el edificio de L´Escorxador, sito en la
calle San Pedro del barrio de El Cabanyal. La delegación de Patrimonio Histórico nos contestó
que se encuentra dotando de mobiliario.

¿Cuál es el motivo de que desde febrero de 2020 el inmueble carezca de mobiliario?

¿Qué otras actuaciones se están llevando a cabo para abrir el inmueble destinado a Archivo
de Poble Nou de la Mar, cuando se empezaron, en qué situación se encuentran y cuánto dinero se
ha destinado?
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¿Nos pueden indicar que usos y/o actividad se ha hecho desde hace dos años en ese
inmueble?

5.- ¿Cuándo se terminaron las obras en el edificio del futuro Centro Cívico Cultural de la
calle Reina 121?.

¿Ya se ha recibido la obra?

¿Cuál es el motivo de la demora?

¿Se ha iniciado algún proceso para dotarlo de equipamiento?. Si no fuera así cuando se
tiene previsto.

6.- En la Alquería de Albors se acabaron las obras en octubre de 2020 pero aún se
encuentra el ayuntamiento en proceso de instalar las comunicaciones.

¿Se han terminado de instalar?.

En caso contrario ¿Para cuándo se tiene previsto?

¿Se ha previsto el mobiliario para dicho centro y para cuando se prevé licitarlo?

7.- ¿Para cuándo se tiene previsto el traslado del personal de la Mostra de Cinema del
Mediterrani al edificio del Chalet de Aben al Abar?.

¿Quién debe dotarlo de equipamiento y sí se han iniciado el proceso?". 

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

1a: S'està ultimant la redacció. 

2a:  No s’ha obert encara cap expedient administratiu.

3a: El contracte per a executar l'obra es va adjudicar a la fi d'octubre de 2021 i es va
formalitzar el 30 de novembre. La setmana passada van arribar part dels subministraments i
falten la valvulería d'instal·lació

L'única raó per la qual s'han retardat les obres és el problema de subministraments de
material que està afectant tant obres públiques com privades

L'expedient de contractació és el 4101-2021-106.

4a: L'immoble ja té mobiliari (des de mitjan 2021).

S'ha tramitat un contracte per a dotar de contingut l'arxiu viu del Cabanyal:
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Una vegada vistes totes les propostes, el Servei de Patrimoni Històric i Artístic ha informat
a favor de l'adjudicació del contracte a l'empresa La Dula Coop., perquè proposa centrar el treball
a definir un procés per a concretar els continguts i les estratègies d'actuació i formes de gestió de
l'arxiu. Es basa en les experiències dels “arxius del comú”, des dels quals s'està repensant el
paper de les institucions i s'estan explorant alternatives col·laboratives de producció, organització
i circulació del coneixement i la memòria. No es proposa només un arxiu documental sinó més
aviat un projecte d'interacció perquè els habitants del barri elaboren un relat dinàmic i una línia
d'actuació i activitats per al centre.

També proposa un contingut material - constituït per publicacions, novel·les, hemeroteca,
fonts orals, material audiovisual, fotografies, registres sonors (cançons o testimoniatges, per
exemple) i objectes - que es definirà com a resultat de la tasca tècnica de mapado, identificació i
inventariat, així com del procés participatiu que servirà per a identificar aquelles qüestions menys
explorades i dibuixar nous àmbits d'investigació.

El preu del contracte serà de 14.600,00 + 21% d’IVA.

S'ha tramitat la Donació per Sr. Alejandro Pons Romaní del fons Victor Gosalvez / Angel
Romaní.

El 17 de juliol de 2020 s'accepta la donació d'aquest fons documental, integrat per
projectes privats d'obra de construccions del barri del Cabanyal (de 1900 a 1930), elaborats pel
mestre d'obres Juan Bautista Gosálvez Navarro i els dos arquitectes Victor Gosálvez Gómez i
Angel Romaní Verdeguer. Aquest fons estarà depositat en l'arxiu del Escorxador per a la seua
consulta pública, prèvia catalogació i digitalització.

S'ha tramitat el contracte de Catalogació per a crear una base de dades arxivística, del fons
Victor Gosalvez / Angel Romaní.

Es va subscriure el contracte el 9 de maig de 2021 un contracte per a catalogar aquests
fons. Està en procés d'execució. Els adjudicataris són Rosa María Pastor i Fernando Guardiola
(una arquitecta experta en edificis del Cabanyal i un tècnic expert en arxius). El preu del
contracte és de 18.029 euros (amb IVA)

  ¿Nos pueden indicar que usos y/o actividad se ha hecho desde hace dos años en ese
inmueble?

L'immoble s'ha utilitzat ocasionalment per alguna entitat del barri sense ànim de lucre i
s'ha prestat a alguna institució per a realitzar presentacions.

5a:Les obres estan acabades fa mesos, però no era possible rebre l'obra perquè faltava
l'autorització d'una escomesa per part d'Iberdrola.

¿Ya se ha recibido la obra?

Es va rebre el dia 9 de febrer.
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¿Cuál es el motivo de la demora?

Falta d'autorització d'una escomesa elèctrica

¿Se ha iniciado algún proceso para dotarlo de equipamiento?. Si no fuera así cuando se
tiene previsto.

Es sol·licitarà pressupost en futures modificacions de crèdits.

6a: S'han instal·lat ja. Solament falta la programació d'aquestes, cosa que es podrà fer quan
s'ocupe l'edifici i s'assignen els llocs de treball.

En caso contrario ¿Para cuándo se tiene previsto?

¿Se ha previsto el mobiliario para dicho centro y para cuando se prevé licitarlo?

Es sol·licitarà pressupost en futures modificacions de crèdits.

7a: S'estan ultimant determinades instal·lacions elèctriques (seguretat, swifts), i l'obra s'ha
retardat perquè no hi havia subministrament de fibra òptica. És possible que quede pendent
alguna cosa de l'obra d'urbanització de l'espai lliure interior que du a terme Centrals Tècnics

¿Quién debe dotarlo de equipamiento y sí se han iniciado el proceso?

El dotaria la Mostra quan ocupe el seu lloc, traslladant el mobiliari del que actualment
disposem i comprant el que puga fer falta".

39 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre augment personal Siam”.

PREGUNTA

"La delegada de Patrimonio Histórico se comprometió en la Comisión de Cultura de Enero
de 2020 a aumentar el personal de la Sección de Investigación de Arqueología Municipal
(SIAM), con motivo de la petición de reconocimiento de dicha sección pero, hasta el momento,
sólo se han amortizado plazas, y dicha sección carece de Técnico Auxiliar Administrativo
(TAG), vista la respuesta emitida el pasado mes de enero.

La concejala que suscribe preguntó, en el pleno de enero, cuándo la delegada de
Patrimonio Histórico habia solicitado a la delegación de Personal aumentar la plantilla en dicha
sección pero eludió responder limitándose a explicar el personal existente en 2018 y en la
actualidad así como también cuándo había pedido hacer lo mismo con la sección de Museos,
respondiendo que dicha respuesta la debía formular Personal pero evitó explicar cuándo lo había
pedido.

Por todo lo expuesto, la concejala que suscribe presenta las siguientes preguntas:
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1.-¿Quién realiza las labores administrativas del SIAM ante la ausencia de un TAG?.
Indiquen nombre, labores desempeñadas desde 2018 y cuando se ha incorporado a dicha sección
y en caso de no haber sí se tiene previsto pedir incorporar el TAG en 2022

2.- ¿La delegada de Patrimonio Histórico en cuántas ocasiones y cuando fue la última que
solicitó incrementar el personal del SIAM? Indiquen fecha y sí esta tuvo respuesta, tanto por
escrito como verbal, y adjúntela. Ésta concejala quiere conocer las acciones de la delegada de
Patrimonio Histórico con la delegación de Personal no las de Personal, a quien formulará las
cuestiones que considere.

3.- ¿La delegada de Patrimonio Histórico, Gloria Tello, cuando ha solicitado a la
Delegación de Personal aumentar la plantilla en los museos a la Delegación de Personal para
tener un personal óptimo en dichos equipamientos teniendo en cuenta que, en septiembre de
2023, Valencia será la sede del Congreso Mundial de Museos con el fin de evitar cierres
innecesarios? Adjunten documento de petición si lo ha hecho por escrito y la respuesta y si ha
sido verbalmente cuando se realizó la petición. La concejala nos indicó que debíamos trasladar la
pregunta a Personal pero ésta concejala lo preguntó a la responsable de Patrimonio Histórico para
conocer qué acciones ha hecho".

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

"1a:¿Quién realiza las labores administrativas del SIAM ante la ausencia de un TAG?.
Indiquen nombre, labores desempeñadas desde 2018 y cuando se ha incorporado a dicha sección
y en caso de no haber sí se tiene previsto pedir incorporar el TAG en 2022.

El Servei de Patrimoni Històric i Artístic disposa d'una Secció administrativa i una Secció
econòmica que tramiten, de manera centralitzada, els contractes, les despeses, les beques i
subvencions (entre altres expedients) de totes les seues seccions tècniques. Entre aquestes
seccions tècniques no sols està el SIAM, sinó també la Secció de Museus, la Secció d'obres, el
Negociat de Monuments, la Secció d'Arxius i la secció de Registre. 

2a: ¿La delegada de Patrimonio Histórico en cuántas ocasiones y cuando fue la última que
solicitó incrementar el personal del SIAM? Indiquen fecha y sí esta tuvo respuesta, tanto por
escrito como verbal, y adjúntela. Ésta concejala quiere conocer las acciones de la delegada de
Patrimonio Histórico con la delegación de Personal no las de Personal, a quien formulará las
cuestiones que considere.

3a: ¿La delegada de Patrimonio Histórico, Gloria Tello, cuando ha solicitado a la
Delegación de Personal aumentar la plantilla en los museos a la Delegación de Personal para
tener un personal óptimo en dichos equipamientos teniendo en cuenta que, en septiembre de
2023, Valencia será la sede del Congreso Mundial de Museos con el fin de evitar cierres
innecesarios? Adjunten documento de petición si lo ha hecho por escrito y la respuesta y si ha
sido verbalmente cuando se realizó la petición. La concejala nos indicó que debíamos trasladar la
pregunta a Personal pero ésta concejala lo preguntó a la responsable de Patrimonio Histórico para
conocer qué acciones ha hecho.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 K

n
7
k 

N
zj

L 
1
h
W

r 
jJ

q
O

 P
fw

N
 G

Y
3
e 

u
K
4
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 25/03/2022 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER DE 2022 90

En resposta a la pregunta efectuada cal indicar que la mateixa no pot ser resposta en els
termes sol·licitats ja que la informació sol·licitada no està recopilada en una base de dades, arxiu
o registre de tal manera que la mateixa no existeix en els termes sol·licitats, així la informació
obra en cadascun dels expedientes de la seua raó. En tal sentit el dret d'accés s'exercitarà
havent-se de formular petició individualitzada dels documents que es desitge consultar, sense que
capia, excepte per a la seua consideració amb caràcter potestatiu, formular sol·licituds genèriques
sobre una matèria o conjunt de matèries (STS 27/09/2002), resultant així mateix que el dret
d'accés a la informació ha de limitar-se a la documentació prèviament elaborada i existent en les
dependències administratives, sense que siga equiparable aquest dret a la informació a un dret
genèric a obtindre nous informes sobre determinats assumptes (STS 5/11/1999). De conformitat
amb l'anterior, i amb la diferent jurisprudència sobre la matèria, així sentència del Tribunal
Superior de Justícia d'Aragó, de 30 d'octubre de 2003 o sentència del Tribunal Superior de
Justícia de Castella i Lleó, de data 4 de novembre de 2005, es podrà accedir a la informació
sol·licitada concretant-la mateixa i facilitant-li l'accés als expedients concrets la informació dels
quals considere necessària per a l'exercici de la seua labor".

40 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre directors de museus”.

PREGUNTA

"1.- ¿Quiénes son los directores y/o responsables de los museos dependientes de la
Concejalía de Cultura a fecha de hoy así como cuánto tiempo llevan y sí cumplen la normativa
para desempeñar dicho cargo?. ¿Existen personal interino al frente de los mismos? Si hubiese
desde cuando están al frente.

2.- Si hubiese directores con responsabilidad de dos museos ¿Para cuándo tiene previsto la
delegada de Patrimonio Histórico nombra un responsable para cada equipamiento o considera
normal que un persona esté al frente de dos o tres?

3. ¿Cuántos y qué espacios museísticos, o parte de los mismos, se encuentran cerrados al
público por falta de personal?. Indiquen cuáles y desde cuando así como las acciones
emprendidas para solventar esta situación".

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

"1a: Una part d’eixa informació procedix demanar-la a la Regidoria de Personal, que és la
que coneix la carrera professional de cada treballador.

Podem, no obstant, relacionar les persones que estan al front dels museus i monuments en
este moment:
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-          María Barceló. Directora del Museu de la Ciutat. Supervisa també el funcionament
de la Casa Museu Concha Piquer.

-                   Vicent Escrivá. Director del Centre Arqueològic de l’Almoina al temps que
arqueòleg municipal (SIAM).

-                   Javier García. Director de la Casa Museu Benlliure. Supervisa també el
funcionament de les Torres de Serrans i de les Torres de Quart.

-          Javier López Cavero. Director del Museu d’Història de València. Coordina a més
l’equip de subalterns.

-                Rafaela Soriano. Directora de la Llotja. Supervisa el funcionament del Palau de
Cervelló i de la Cripta Arqueològica de la Presa de Sant Vicent Màrtir.

-          Emilio Sales. Director de la Casa Museu Blasco Ibáñez.

-          Javier Martí. Cap de Secció de Museus i Monuments. Supervisa el funcionament
del Museu Històric, de la Sala Municipal d’exposicions, dels refugis antiaeris de l’Ajuntament,
del C/ Serrans i de Massarojos, de la Galeria del Tossal, de les Drassanes i de l’Almodí.

2a: Esta circumstància ja ha sigut posada de manifest davant la Regidoria de Personal i és a
ella a la que cal plantejar la pregunta.

 3a: Cap centre està tancat al públic, ni per manca de personal ni per cap altra raó". 

41 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre accions per a adequar les Drassanes per a Museu Marítim i respecte del
BIC”.

PREGUNTA

"1.- ¿La delegación de Patrimonio Histórico que acciones ha emprendido desde 2015 hasta
la fecha para habilitar las Atarazanas como uno de los tres inmuebles destinados a Museo del
Mar?

2.- ¿Dónde se encuentran los enseres de propiedad municipal destinados a dicho museo,
como maquetas navales u otros?

3.- ¿Se han incluido las obras de adecuación de las Atarazanas para Museo Marítimo en
algún Proyecto Europeo o se han incluido para reformarlo? Si fuera así indiquen número de
expediente y sí se ha aceptado la propuesta para ejecutar las obras".

RESPOSTA
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Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

"1a: S'han realitzat moltes millores en les Drassanes, però de moment, la delegació de
Patrimoni Històric s'ha centrat en l'habilitació de la seu de la Casa dels Bous. Durant el 2021
se'ns va sol·licitar propostes de projectes per a sol·licitar subvencions per a Projectes de
reconstrucció, resilencia i reconstrucció. Una de les propostes que es va realitzar, amb la seua
corresponent fitxa, és la de climatització de les Drassanes. Si prospera aquesta subvenció, es
podran escometre les actuacions pertinents per a poder implantar el Museu de la Mar en aquesta
seu.

2a: Es troben en els magatzems de Vara de Quart.

3a: El nostre servei va passar esta proposta a la persona responsable d'alcaldia, com s'ha
indicat a la pregunta 1."

42 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre Centre d'Interpretació del Palau Real”.

PREGUNTA

"1.- ¿La delegación de Patrimonio Histórico tiene previsto ejecutar obras de reparación en
el Centro de Interpretación del Palacio Real y para cuándo tiene previsto reabrirlo al público?"

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

"1a: El Servei de Patrimoni Històric és coneixedor de l'estat en què es troba el Centre
d'Interpretació del Palau del Real, el mateix no està en mal estat . No obstant això, l'immoble no
disposa de fluid elèctric des de 2016, per causes desconegudes, la qual cosa s'ha comunicat en
diverses ocasions als Serveis Centrals Tècnics".

43 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 11
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre delictes contra el patrimoni en els BIC on s'han instal·lat cambres”.

PREGUNTA

 

"1.- ¿Cuántos delitos contra edificios declarados BIC se han detectado en inmuebles donde
se han instalado cámaras de circuito cerrado? Indiquen en cada uno de ellos, es decir en La
Lonja, Atarazanas, el Palacio de Cervello y los otros BIC,s
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2.- ¿Desde cuándo están operativas y quien realiza el visionado de las imágenes?

3.- ¿Quién del personal de cada BIC es el responsable de visionar las cámaras y, por tanto,
de comunicar incumplimientos de la Ley de Patrimonio Cultural?".

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

"1a:     ¿Cuántos delitos contra edificios declarados BIC se han detectado en inmuebles
donde se han instalado cámaras de circuito cerrado? Indiquen en cada uno de ellos, es decir en La
Lonja, Atarazanas, el Palacio de Cervello y los otros BIC,s.

- Lonja de la Seda

No consten.

- Torres de Serranos. (1).

Octubre de 2021:

¿ Pintades en muralleta del fossat perimetral de les Torres, consistent en diversos números
realitzats en color negre.

- Torres de Quart. (1)

7 de Desembre de 2021:

Es detecta una activitat de skaters en la base de les torres.

- Atarazanas.

Juny de 2021:

¿ 12 unitats de grafiti, de diferents tipologies i dimensions, realitzades en les quatre

façanes de l'edifici monumental de les Drassanes.

- Almudín.

No consten.

- Palau de Cervelló.

No consten.

- Museo de la Ciudad (Palacio Marqués de Campo).

No consten.
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1.  

2.  

 2a: ¿Desde cuándo están operativas y quien realiza el visionado de las imágenes?

Aproximadament des de finals de febrer de 2021.

El visionat dels enregistraments només es pot realitzar per agents de la policia local,
perquè només ells tenen la funció d'autoritat.

 3a: ¿Quién del personal de cada BIC es el responsable de visionar las cámaras y, por tanto,
de comunicar incumplimientos de la Ley de Patrimonio Cultural?

  Els subalterns de museus han de comunicar els incompliments de la llei de Patrimoni
Cultural dels quals tinguen coneixement. No hi ha un funcionari adscrit a cada museu, sinó que
funcionen sistemàticament de torns i giren en funció de les necessitats i de la plantilla disponible"
.

44 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. Marta Torrado de Castro, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Nova figura per a la gestió i ús de les instal.lacions esportives”.

PREGUNTA

"El Ayuntamiento de Valencia cuenta con diferentes instalaciones deportivas gestionadas a
través de Convenios con Clubes y Federaciones Deportivas.

A la vista de ello, se PREGUNTA lo siguiente:

"¿Qué trabajos concretos se han realizado para garantizar que la gestión de las
instalaciones recaiga directamente sobre las asociaciones sin ánimo de lucro interesadas en
utilizarlas para sus propios fines?
¿Cuándo está previsto aprobar el nuevo Convenio marco que permita la gestión y uso de
las instalaciones por parte de clubes y federaciones deportivas?".

RESPOSTA

Sra. Bernabé, regidora delegada d’esports

"Tal y como ya se ha dado respuesta en varias ocasiones a la Junta Rectora por parte de la
Presidencia del OAM Fundación Deportiva Municipal, dada la situación de crisis sanitaria en la
que nos encontramos todavía inmersos con motivo de la Covid-19 y la situación epidemiológica
existente, la prioridad máxima de esta entidad y de todo su personal es hacer frente a la
pandemia, adoptando todas las medidas tanto organizativas como preventivas que resulten
necesarias.

Tras las conclusiones del informe emitido por parte de la Asesoría Jurídica Municipal en
fecha 17 de mayo de 2021 en relación a la validación por los Servicios Jurídicos Municipales de
la “propuesta jurídica para modificar y actualizar las formas de gestión de las diferentes
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instalaciones deportivas municipales gestionadas actualmente por convenio mediante la
colaboración de entidades deportiva sin ánimo de lucro” en el que se concluye que con la
salvedad efectuada en relación a la figura propuesta desde los servicios jurídicos del OAM FDM
de “autorización especial de uso”, “cualquiera de las modalidades de gestión y ocupación de los
inmuebles municipales deportivos propuestos en el informe de la Fundación Deportiva municipal

”, si bien la opción entre ellas habrá de ajustarse a lo desarrollado enresulta conforme a derecho
dicho informe, “lo que exige un análisis pormenorizado de cada situación que determine la
aplicación de la legislación contractual o patrimonial y dentro de cada bloque normativo, el

”, sigue en trámite por parte de los servicios técnicos y jurídicos delnegocio jurídico adecuado
OA FDM, el análisis más pormenorizado de cada situación (o instalación concreta) que
determine la aplicación de la legislación contractual o patrimonial y dentro de cada bloque
normativo del negocio jurídico adecuado, lo que impide anticipar por ahora garantías o fechas
concretas para la culminación de dicho proceso".

45 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000039-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre venda de llibres”.

PREGUNTA

"1.- ¿Cuántos ejemplares se han vendido de “Único y Poliédrico” de Carlos Berlanga?
¿Cuál es el motivo de editarse 178 ejemplares?

2.- ¿Cuántos ejemplares se han vendido de “Historia de la Ciudad de Valencia. IX
Proyecto y Memoria? ¿Cuál es el motivo de editarse 180 ejemplares?

3.- ¿Cuántos ejemplares se han vendido de “Prometeo. Revista de la Casa-Museo Blasco
Ibáñez, 2/2021”.

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals 

"De la publicació “Carlos Berlanga. Único i poliédrico” , per part del servici de Patrimoni
Històric s’han editat 300 exemplars i des del servici de Recursos Culturals s’han distribuït 178
exemplars.

Les tres publicacions han sigut publicades i distribuïdes al llarg de l'últim trimestre de l'any
2021; tenint en compte que a la data actual encara no es disposa de les dades de vendes de la
distribuïdora municipal (que s'obtenen a trimestre vençut) la informació sobre vendes no està
encara".
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46 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. Marta Torrado de Castro, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Centre Civil Penya Roja”.

PREGUNTA

"1.¿Qué uso social se le va a dar a la alquería del tenis ubicada en la calle Asturias 26?

2.¿Qué actividades se van a realizar para las personas mayores del barrio de Penya-roja en
esta alquería?"

RESPOSTA

Sra. Bernabé, regidora delegada de desenvolupament innovador dels sectors
econòmics i ocupació

"1a: ¿Qué uso social se le va a dar a la alquería del tenis ubicada en la calle Asturias 26?.

Por parte de esta Delegación de Envejecimiento Activo se desconoce el concreto uso
social que se pueda dotar a esa Alquería de referencia.

2a: ¿Qué actividades se van a realizar para las personas mayores del barrio de Penya-roja
en esta alquería?.

En conexión con la pregunta anterior, en la Alquería de Penya Roja no hay prevista ni la
prestación de un Centro de Actividades ni la prestación de un Centro de Día para Personas
Mayores". 

47 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. Marta Torrado de Castro, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Punts violeta Falles i Associacions”.

PREGUNTA

"1. ¿Cuántas fallas y asociaciones han solicitado un Punto Violeta( formación, chapas y
folletos informativos)?".

RESPOSTA

Sra. Beamud, regidora delegada d’igualtat i politiques de génere LGTBI

"1a: Han sol·licitat els Punts Violeta de Sensibilització 23 falles i associacions a les quals
s'ha unit les 4 sol·licituds pendents de resposta de l'any anterior".
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48 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. Marta Torrado de Castro, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Conveni amb institucions penitenciàries”.

PREGUNTA

"1.¿Se va a reanudar el convenio con instituciones penitenciarias para facilitar los Trabajos
en Beneficio de la Comunidad?

2. ¿Hay prevista alguna fecha para su firma?".

RESPOSTA

Sra. Presidenta, regidora delegada de Servicis Socials

"1a: Es reprendrà el conveni amb institucions penitenciàries per a facilitar els Treballs en
Benefici de la Comunitat?

S’ha dut a terme un primer contacte i una primera reunió de treball amb la direcció del
Centre d’Inserció Social Torre Espioca per tractar la possibilitat de signar un nou conveni.

2a: Hi ha prevista alguna data per a la seua signatura?

No".

49 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. Marta Torrado de Castro, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Formación per a la inclusió financiera dels majors”.

PREGUNTA

"1.¿Cuál es el calendario previsto para estos talleres de formación para las personas
mayores de los centros municipales?"

RESPOSTA

Sra. Bernabé, regidora delegada de desenvolupament innovador dels sectors
econòmics i ocupació

"En materia de inclusión financiera de las personas mayores, en directa conexión con los
Acuerdos Plenarios de fechas 22 de diciembre de 2021 y 27 de enero de 2022, ha sido aprobado
por Junta de Gobierno Local, de fecha 11 de febrero de 2022, el convenio de Colaboración entre
el Ayuntamiento de València, la Universitat de València, por medio de la Cátedra Mesval y el
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1.  
2.  
3.  
4.  

5.  
6.  
7.  
8.  

9.  

1.  

2.  

3.  

Banco de Santander, con acciones formativas para paliar la actual brecha digital bancaria. Al
respecto, será la Comisión de Seguimiento del Convenio de colaboración de referencia, quien
establezca un concreto calendario de talleres de formación de esta materia".

50 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Escola Infantil Diputada Clara Campoamor”.

PREGUNTA

"La concejala de Gestión de Recursos del Ayuntamiento de Valencia, Luisa Notario,
anuncio la finalización de las obras de la nueva escoleta infantil para niños y niñas de 0 a 3 años
en la calle de la diputada Clara Campoamor, en la confluencia del barrio de Sant Llorenç con
Orriols y Benimaclet, estária para la primera quincena del pasado mes de octubre.

Por otro lado, la junta de Gobierno del 26 de Noviembre de 2021 acordó Iniciar
actuaciones en orden a la resolución del contrato de la gestión del servicio público municipal de
la escuela infantil Diputada Clara Campoamor.

En relación con el asunto de referencia, la concejala que suscribe formula, en su nombre y
en el del Grupo Municipal Popular, las siguientes preguntas:

¿Cuándo está previsto finalicen las obras, tras el incumplimiento del plazo anunciado?
¿Cuáles han sido las causas del retraso?
¿Cuál es el coste final de las obras de finalización de la escuela infantil?
¿Cuál es el modelo de gestión previsto para la gestión de dicha escuela infantil? ¿Directa?
¿Indirecta?
¿Está prevista ceder su gestión a la Generalitat Valenciana?
¿Estará operativa para el curso 2022/2023?
¿Cuándo está previsto iniciar el proceso de matriculación?
¿Se ha informado de los pasos dados, en relación a la puesta en marcha de la escuela
infantil Diputada Clara Campoamor, a la escuela infantil La Senyera, ubicada en un centro
municipal?
¿Tiene previsto el Ayuntamiento o La Generalitat Valenciana la apertura de otra nueva
escuela infantil de primer ciclo para el próximo curso 2022/2023?".

RESPOSTA

Sra. Ibáñez, regidora delegada d’educació

¿Cuándo está previsto finalicen las obras, tras el incumplimiento del plazo anunciado? EL
SERVICIO DE EDUCACIÓN NO DISPONE DE ESTA INFORMACIÓN
¿Cuáles han sido las causas del retraso? EL SERVICIO DE EDUCACIÓN NO DISPONE
DE ESTA INFORMACIÓN
¿Cuál es el coste final de las obras de finalización de la escuela infantil? EL SERVICIO
DE EDUCACIÓN NO DISPONE DE ESTA INFORMACIÓN
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4.  

5.  
6.  

7.  

8.  

9.  

1.  

2.  

¿Cuál es el modelo de gestión previsto para la gestión de dicha escuela infantil? GESTIÓN
DIRECTA
¿Está prevista ceder su gestión a la Generalitat Valenciana? NO
¿Estará operativa para el curso 2022/2023? EN FUNCIÓN DEL AVANCE DE LAS
GESTIONES
¿Cuándo está previsto iniciar el proceso de matriculación? EN FUNCIÓN DEL AVANCE
DE LAS GESTIONES EN LOS PRÓXIMOS MESES.
¿Se ha informado de los pasos dados, en relación a la puesta en marcha de la escuela
infantil Diputada Clara Campoamor, a la escuela infantil La Senyera, ubicada en un centro
municipal? SE HAN MANTENIDO REUNIONES INFORMATIVAS.
¿Tiene previsto el Ayuntamiento o La Generalitat Valenciana la apertura de otra nueva
escuela infantil de primer ciclo para el próximo curso 2022/2023? EN ESTE MOMENTO,
EL AYUNTAMIENTO NO LO TIENE PREVISTO.

RESPOSTA

Sra. Notario, regidora delegada de gestió de recursos

"1a:  L'empresa constructora ha informat el 2 de febrer de la seua finalització, mancant la
posada en marxa i legalitzacions dels serveis així com rematades de pintura. Els tècnics de
l'Ajuntament comprovaran aquesta finalització correcta de les mateixes així com les
legalitzacions obligatòries i rematades finals. 

2a: Les causes del retard són el subministrament de peces i les proves d'instal·lacions que
s’han endarrerit per l’alta de la subministradora energètica. 

3a: El cost de les obres es coneixerà amb exactitud una vegada realitzada la recepció
mitjançant l'acta corresponent i realitzada l'acta de mesurament que comprove els mesuraments,
prèvia a la certificació final i última. En cap cas serà superior al pressupost d’adjudicació.

La resta de qüestions no són de la nostra competència".

51 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Distribució xec escolar curs 2021/2022”.

PREGUNTA

"La Junta de Gobierno Local celebrada el pasado 23 de Diciembre de 2021 acordó los
beneficiarios del cheque escolar para el curso 2021/2022, 5.743 fueron el total de los
beneficiarios de los cuales 1.555 recibirán una ayuda de 90 € y 4.188 recibirán una ayuda de 45
€.

En relación con el asunto de referencia, la concejala que suscribe formula, en su nombre y
en el del Grupo Municipal Popular, las siguientes preguntas:

¿Cuántos de los 1.555 beneficiarios de 90€ pertenecen a la etapa 0/1 años?
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2.  
3.  
4.  
5.  
6.  

1.  

2.  
3.  
4.  

1.  

¿Cuántos de los 1.555 beneficiarios de 90€ pertenecen a la etapa 1/2 años?
¿Cuántos de los 1.555 beneficiarios de 90€ pertenecen a la etapa 2/3 años?
¿Cuántos de los 4.188 beneficiarios de 45€ pertenecen a la etapa 0/1 años?
¿Cuántos de los 4.188 beneficiarios de 45€ pertenecen a la etapa 1/2 años?
¿Cuántos de los 4.188 beneficiarios de 45€ pertenecen a la etapa 2/3 años?".

RESPOSTA

Sra. Ibáñez, regidora delegada d’educació

"En relación a las preguntas formuladas por la concejala Julia Climent Monzó, en su
nombre y en el del Grupo Municipal Popular, a la Comisión de Bienestar y Derechos Sociales,
Educación, Juventud y Deportes, presentadas en fecha 7 de febrero de 2022, con número de
registro 56196-2022-93, referentes a la distribución por edades de los beneficiarios de Cheque
Escolar, curso 21/22, decir lo siguiente:

-           El número de beneficiarios en la franja de edad de entre 0-1 años, fueron 472, por
importe de 45€, y 136, por importe de 90€.

-           El número de beneficiarios en la franja de edad de entre 1-2 años, fueron 1744, por
importe de 45€, y 486, por importe de 90€.

-           El número de beneficiarios en la franja de edad de entre 2-3 años, fueron 1853, por
importe de 45€, y 780, por importe de 90€".

52 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Escoles Infantils”.

PREGUNTA

"¿Cuál es el modelo de gestión previsto para la gestión de dichas escuelas infantiles?
¿Directa? ¿Indirecta?
¿Está prevista ceder su gestión a la Generalitat Valenciana?
¿Estarán los nuevos adjudicatarios para el inicio del curso 2022/2023?
¿Cuándo está previsto aprobar los nuevos pliegos e iniciar el proceso de licitación?"

RESPOSTA

Sra. Ibáñez, regidora delegada d’educació

"¿Cuál es el modelo de gestión previsto para la gestión de dichas escuelas infantiles?
¿Directa? ¿Indirecta? Se mantiene el modelo de concesión administrativa de servicios para
la gestión indirecta de las escuelas infantiles Benicalap, Mini-Poli, Sant Pau, Pardalets,
Algirós y Mestra Empar Navarro I Giner (anteriormente denominada General Urrutia).



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 K

n
7
k 

N
zj

L 
1
h
W

r 
jJ

q
O

 P
fw

N
 G

Y
3
e 

u
K
4
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 25/03/2022 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER DE 2022 101

2.  

3.  
4.  

¿Está prevista ceder su gestión a la Generalitat Valenciana? Permanece como servicio del
Ayuntamiento de Valencia, no estando previsto ceder  la gestión de las escuelas infantiles a
la Generalitat Valenciana.
¿Estarán los nuevos adjudicatarios para el inicio del curso 2022/2023? Previsiblemente sí.
¿Cuándo está previsto aprobar los nuevos pliegos e iniciar el proceso de licitación?  El
proceso está en trámite administrativo".

53 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 11
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Restauración del Frontón de Lo Rat Penat”.

PREGUNTA

"El pasado mes de noviembre, el Ayuntamiento de Valencia finalizó, a través del Servicio
de Patrimonio Histórico y Artístico, las obras de restauración del monumento “Frontón de Lo Rat
Penat”, en el límite entre las poblaciones de Mislata y Valencia, cerca del Museo de Historia de
Valencia y del Puente 9 d'Octubre.

1ª.- ¿Por qué motivo concreto no se ha respetado la inscripción original en latín,
eliminándose la “h” de “ ” y sustituyéndola por una “u”, así como la “s” de “ ”?pulcherrimus undis
¿Qué criterios técnicos se han seguido para su supresión?

2ª.- ¿Por qué razón concreta se sustituyó durante la restauración del citado monumento la
inscripción “Torres de Serranos” por “Torres de Serrans”, a pesar de que originariamente ésta se
encontraba en lengua castellana?

3ª.- ¿Qué medidas concretas piensa adoptar el Servicio de Patrimonio Histórico ante la
interpretación libre del texto original y la utilización de materiales abrasivos? ¿Se ha ordenado
subsanar los citados errores? ¿Cuál será su coste?". 

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

1a.- Després d'observar in situ l'estat de conservació que presentava el monument Frontó
de Lo Rat Penat , monument petri del segle XVII realitzat per la Fàbrica de Murs i Valls, situat
entre els límits de la població de Mislata i la ciutat de València, el Servei de Patrimoni Històric i
Artístic a través de la seua oficina tècnica, pren la decisió com a mesura de conservació
preventiva, de netejar i restaurar la peça íntegrament, amb la finalitat de garantir la seua
perdurabilitat en el temps i evitar que els agents mediambientals i la contaminació pròpia del seu
emplaçament, causen majors danys al monument.

La intervenció realitzada el mes de novembre passat per l'empresa CONTRAFFORTE
RESTAUROS.L., empresa de reconegut prestigi en el camp de la restauració i que ha col·laborat
en repetides ocasions amb l'Ajuntament de València, va contemplar els següents processos:
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- Estudi de la problemàtica existent en la peça- Presa de documentació fotogràfica deixant
constància de l'estat previ a la intervenció

- Eliminació de plantes i aplicació de biocides: Consolidació estructural a través de la
rejuntada de clivelles i fissures amb morter de calç de característiques similars a l'existent en la
peça

- Eliminació de repintades, realitzats en anteriors intervencions, amb pintura plàstica sobre
la totalitat de la superfície original de la placa frontal inferior i medalló superior.

- Eliminació de terra de zona enjardinada i pavimentació en alçat posterior, per a evitar la
contínua aportació d'aigua i humitat.

- Neteja de la superfície de la pedra per a eliminació de brutícia superficial, fongs,
*líquenes i crosta negra de contaminació.

- Reintegració cromàtica per a atorgar una visió coherent i unitària a la peça.

- Aplicació d'un hidrofugante incolor sobre la superfície del monument per a reduir
l'absorció d'aigua i evitar la penetració de la mateixa en profunditat, i l'atac de fongs i líquenes.

En el desenvolupament de la intervenció, una vegada retirada la pintura plàstica que tapava
la inscripció i pel fet que la pedra original estava bastant desgastada i presentava grans juntes
perimetrals, la qual cosa impedia la seua correcta lectura, s'opta per ressaltar el text amb pigment
en almagra com aconsella l'empresa restauradora perquè aquesta era la manera comuna de
mostrar els textos en origen (igual que ocorre en el monument a Sant Pere Pascual on la
inscripció es troba ressaltada en almagra), amb l'ànim de facilitar la seua lectura, ja que a penes
era llegible. Patrimoni Històric es va adonar posteriorment de l'existència d'incorreccions en el
text marcat, que són les següents:

La inscripció original versa “Floribus et roseis formosus Turia ripis fructibus et plantis
”semper pulcherrimus undis

Després de comprovar el text ressaltat, veiem que en la paraula PULCHERRIMUS s'ha
representat gràficament PULCUERRIMUS, canviant la h per una u. Això és un error perquè
degut, al mal estat que presenta el text original, això ha portat a confusió al no distingir el traç
horitzontal de la H.

D'altra banda, al final del text trobem la paraula UNDI havent d'incloure una S final
(UNDIS). En aquesta ocasió, no es ressalta a causa de la total inexistencia de cap rastre d'aquesta
lletra a causa del mal estat de la placa, sobretot en el seus extrems, els quals han sigut emplenats
amb morter en anteriors intervencions dutes a terme sobre el monument.

Cal indicar que en diferents publicacions i notes de premsa també hi ha incorreccions en
aquestes paraules i que per part nostra, tots aquests errors ja han sigut corregits.
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2a: Quant a la inscripció lateral indicativa de direcció a les Torres de Serrans, en el text
eren totalment il·legibles les últimes lletres O i S, sent remarcada en la intervenció de manera
errònia la S final únicament, llegint-se el text “PUERTA DE SERRANS”.

3a: El Servei de Patrimoni Històric i Artístic, ha realitzat la neteja i retirada del pigment
emprat per a ressaltar els textos, recuperant la seua imatge original. La intervenció ha sigut
realitzada per tècnics de restauració de l'empresa IBIDIA ART S.L. i en col·laboració de la secció
d'Arqueologia de l'Ajuntament (SIAM).

El cost de la seua neteja ha sigut de 2.375,59 € IVA inclòs".

54 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 12
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Restauració de l'escultura del Tritó”.

PREGUNTA

"1ª.- ¿Por qué razón concreta sigue estando vallada la escultura del Tritón, obra del italiano
Giacomo Antonio Ponzanelli, un año después de su restauración?

2ª.- ¿Qué actuaciones están pendientes de realizar para la puesta en funcionamiento de los
surtidores de la fuente y la retirada del vallado que la rodea?

3ª.- ¿Cuál es el plazo de ejecución de estos trabajos? ¿Cuándo se espera que finalicen?
¿Cuentan con consignación presupuestaria? ¿Cuál es su importe?". 

RESPOSTA

Sra. Tello, regidora delegada de patrimoni i recursos culturals

1a: ¿Por qué razón concreta sigue estando vallada la escultura del Tritón, obra del italiano
Giacomo Antonio Ponzanelli, un año después de su restauración?

Les obres de restauració de l'escultura del Tritó que forma part de la font emplaçada als
Jardins de la Glorieta, realitzades pel Servei de Patrimoni Històric i Artístic, van finalitzar el mes
de desembre passat de 2020. Des de l'Oficina Tècnica hem pogut comprovar que en dates
posteriors a la seua restauració, s'ha barrat el perímetre de la font. El nostre Servei desconeix els
motius de la col·locació d'aquestes tanques i qui ha sigut l'encarregat de col·locar-les.
Probablement és el Servei encarregat del manteniment de la font qui haja disposat les tanques.

2a: ¿Qué actuaciones están pendientes de realizar para la puesta en funcionamiento de los
surtidores de la fuente y la retirada del vallado que la rodea?

S'haurà de fer la consulta al Servei encarregat del manteniment i funcionament de la font.
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3a: ¿Cuál es el plazo de ejecución de estos trabajos? ¿Cuándo se espera que finalicen?
¿Cuentan con consignación presupuestaria? ¿Cuál es su importe?

55 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2022-000023-00 PROPOSTA NÚM.: 13
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. Marta Torrado de Castro, del Grup Municipal Popular,
relatives a “Subvenció Associació de Jubilats i Pensionistes de Carpesa”.

PEGUNTA

"1.¿Qué actuaciones se han hecho desde la concejalía de envejecimiento activo con
respecto a la subvención del año 2020 de la Asociación de Jubilados y Pensionistas de Carpesa?

2.¿Se va a destinar esa subvención del Ayuntamiento a los mayores de Carpesa?"

RESPOSTA

Sra. Bernabé, regidora delegada de desenvolupament innovador dels sectors
econòmics i ocupació

1a: Cuestión previa : En el presupuesto anual el Servicio de Envejecimiento Activo dentro
del capítulo 4, Plan Estratégico de Subvenciones 2020-2022, tiene atribuida la asignación de
una subvención anual por importe total de 29.984,00 €uros a la Asociación Democrática de
Pensionistas y Jubilados (UDP). La citada UDP distribuye la subvención concedida a las 14
secciones que engloba en la ciudad de Valéncia, pero en ningún caso, se establece vínculo
obligacional alguno entre el Ayuntamiento y la citada Sección de Carpesa, al tratarse de un
asociación externa a los Centros de Actividades de las Personas Mayores de la ciudad de
València. 

Al respecto, por Acuerdo de Junta de Gobierno Local, de fecha 10 de Julio de 2020 fue
concedida la subvención nominativa anual a la UDP., correspondiente al presupuesto municipal
2020. Asimismo, por solicitud de emisión de transferencia de fecha 29 de abril de 2021, la citada
UDP, por vía de la Entidad Bancaria Caixabank, devolvió en su integridad la subvención al
Ayuntamiento de València por importe de 2.135,25 €uros correspondientes a la citada Sección
de Carpesa, al no haber aportado documentación justificativa alguna de la subvención
concedida. 

2a: El destino de la subvención fue devuelto a presupuesto municipal, Tesorería municipal,
en fecha 29 de abril de 2021 y el destino de la subvención es una cuestión que corresponde al

.Área municipal de Hacienda"
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56 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000037-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María del Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Punts violeta en les festes de Falles 2022”.

PREGUNTA

" 1) ¿Cuántos puntos violeta se instalarán durante las Fallas 2022? Indique los puntos.

2) ¿Cuantos profesionales formarán parte de los equipos de los puntos violeta según
categoría profesional: educadoras sociales, trabajadoras sociales, psicólogas, agentes de igualdad
y promotoras de igualdad.

3) ¿Cómo se ha adjudicado dicho servicio? Indique el número de expediente, adjudicatario
y precio del servicio".

RESPOSTA

Sra. Beamud, regidora delegada d’igualtat i politiques de génere LGTBI

"1a: S'instal·laran 6 punts violeta:

-           Plaza de l'Ajuntament

-           Av. Blasco Ibáñez encreuament amb C/ Manuel Candela

-           Zona de la Plaça de Cánovas

-           Zona de la Marina

-           Zona centre/ciutat vella

2a: Cada punt violeta comptarà amb tres professionals d'entre les titulacions exposades. En
este moment no sabem concretament quantes de cadascuna d'elles, però serà similar a l'any passat
que van ser:

-           7 Psicòlogues

-           6 Agents d'Igualtat

-           5 Promotores d'Igualtat

3a: S'ha adjudicat mitjançant un procediment obert en lliure concurrència, amb núm.
d'expedient 02230-2019-0050.

El preu del servei és en total de 134.232,68 € per a dos anys".
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57 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000037-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María del Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Corresponsals juvenils de la regidoria de joventut”.

PREGUNTA

"1) ¿Cuántos grupos de corresponsales existen en la actualidad? ¿Cuántos jóvenes
participan? Indique el dato global y por Centro Municipal de Juventud.

2) ¿Qué tipo de información se les pide que difundan estos jóvenes? Por favor ".

RESPOSTA

Sra. Ibáñez, regidora delegada de joventut 

"Respuesta conjunta

Ninguno. En la actualidad el proyecto de corresponsalías no está en activo. Su desarrollo se
paralizó al inicio de la pandemia por la imposibilidad de implementación". 

58 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000037-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María del Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre el Servici d'Esports”.

PREGUNTA

"1.- ¿La delegada de Deportes tiene previsto cumplir con el compromiso de que
desaparezca el Servicio de Deportes, tal como se comprometió en 2019, o ha desistido de esa
idea?. Indique sí se ha iniciado algún proceso administrativo o sólo se ha quedado en una mera
declaración de intenciones.

2.- ¿La delegada de Deportes y presidenta del OAM de la FDM ha iniciado alguna gestión
en el organismo autónomo para dotar más personal al mismo con motivo de la desaparición del
Servicio de Deportes anunciado en 2019?. Indiquen sí lo ha comunicado al comité de empresa y
las gestiones realizadas así como si existe algún documento administrativo realizado al respecto".

RESPOSTA

Sra. Bernabé, regidora delegada d’esports

"1a:  Desde la Delegación de Deportes se ha informado en la Junta Rectora en reiteradas
ocasiones, y en otros ámbitos del ayuntamiento, que la voluntad al respecto es conseguir la
mayor eficiencia en la gestión de la competencia municipal del deporte en la ciudad. Para ello es
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necesario reforzar la capacidad de gestión de la Fundación Deportiva Municipal como organismo
autónomo municipal, consiguiendo un funcionamiento más ágil y eficiente, así mismo, cada
ejercicio presupuestario se está traspasando competencias, actuaciones e inversiones.

2a: En el año 2020 se modificó la RPT de la FDM creando 6 plazas nuevas en relación a
las competencias que se iban a asumir. No se han cubierto todavía de manera definitiva".

59 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2022-000037-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
PREGUNTES que presenta la Sra. María del Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans,
relatives a “Sobre inversions d'Esports l'any 2022 i pendents de 2021”.

PREGUNTA

"1.- ¿El Servicio de Deportes qué obras tiene previstas ejecutar en 2022? Indique donde y
situación actual.

2.- ¿El Servicio de Deportes ejecutó todas las obras previstas e incluidas en los
presupuestos de 2021? Indiquen las ejecutadas y sí se quedó pendiente alguna la situación
actual".

RESPOSTA

Sra. Bernabé, regidora delegada d’esports

"1a: Desde el Servicio de Deportes se tiene previsto ejecutar diversas obras, según la
consignación presupuestaria y detalle de fichas presupuestarias que consta en el presupuesto
municipal aprobado, que puede consultar la concejala en la intranet municipal y accediendo al
expediente de tramitación del presupuesto municipal.

Al encontrarnos a principio de año se están elaborando los informes técnicos precisos para
su ejecución.

2a: Se iniciaron los trámites de todas las obras, aunque las que se licitaron a final de año
están pendientes de ejecutarse o ejecutándose; algunas ya finalizadas y otras se tramitaron por
gestión anticipada, que, con la incorporación de los remanentes, se podrían adjudicar en breve
(Dirección de obras de vestuarios hockey, redacción del proyecto de ejecución del campo de
fútbol de Sociopolis, deshumectadora Nazaret, Iluminación leds San Marcelino, pavimentación
atletismo y equipamiento de Nou Moles)".

60. (E 1) RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
Prec “in voce” formulat per la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grupo Municipal Ciudadanos,
relatiu a “Sobre compliment de l'acord unànime de retolar un carrer a l'arquitecte Victor
Gosálvez ”.

DEBAT
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La Sra. Pico indica sobre el acuerdo adoptado por unanimidad el 23 de junio de 2016 en la
Comisión de Desarrollo Humano, Educación, Juventud, Deportes y Cultura, sobre rotulación de
calle a Victor Gosálbez Gómez, que la norma exige el cumplimiento de los acuerdos y querría
saber por qué después de tantos años no se ha cumplido.

La Sra. Tello diu que el que s'està tramitant el pla urbanístic Cabanyal, però eixos carrers
encara no existixen, ha de comptar almenys amb un número de policia en Planimetria. Indica que
la voluntat és total. 

61. (E 2) RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
Prec “in voce” formulat pel Sr. Francisco Javier Copovi Carrión, del Grup Municipal
Ciutadans, relatiu a "Accessibilitat biblioteques".

DEBAT

El Sr. Copoví plantea ruego sobre accesibilidad bibliotecas que ya preguntaron y se les
contestó pero ven que faltan algunas actuaciones. Indica que en la medida de lo posible se acelere
este proceso. 

62. (E 3) RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
Prec “in voce” formulat per la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatiu a
"Acadèmia Internacional de Piano de València”.

DEBAT

La Sra. Climent plantea ruego sobre la Academia Internacional de Piano de València que
viene celebrándose desde hace 10 años ya, con figuras de primer nivel a nivel internacional, lo
cual supone una gran ventaja para los alumnos/as. Este año hay reticencias desde el
Conservatorio para hacerlo. Ruega que se hable con el director del Conservatorio para ver qué
ocurre y se celebre. 

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, a les deu hores i quaranta-cinc minuts, la
Presidència alça la sessió, de la qual s’estén la present acta que firma la Sra. Presidenta i que jo,
el Secretari, certifique.


